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АЛЕКСИЕВ:
Внасям 
мастър-план 
за развитието 
на Поморие

Дават старт на градската 
железница до летището 

през 2025 година

В Царево 
посрещат 

първите 
туристи 

след 20 май

По релси. Скоростен влак свързва центъра на Бургас 
с аеропорта за 14 минути
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

За 14 минути ще се прид-
вижваме от жп гарата в 
Бургас до летището в 
Сарафово. Това предвижда 
грандиозният проект за 
градска железница, който 
влиза в решителен етап. 
Срещу 4 млн. лева, без ДДС, 
предстои изготвянето на 
технически проект от 
Национална компания же-
лезопътна инфраструкту-
ра (НКЖИ). Генералният 
директор инж. Мария Ге-
нова, ръководителят на 
проекта „Пловдив – Бургас 
фаза 2“ инж. Иван Бакалски 
и проектантският екип се 
срещнаха с кмета на общи-
на Бургас Димитър Николов 
и заместник-кмета инж. 
Чанка Коралска, за да пред-
ставят цялостната визия 
за железницата. 

До края на 2024-а техни-
ческият проект трябва да 
е готов, а през 2025-а да 
започнат строителните 
дейности. Ако всичко се 
развие по план, то първите 
влакове по линията тряб-
ва да тръгнат през 2028-а. 

Кметът Николов при-
помни, че подготовката за 
този проект започна пре-

ди 6 – 7 години и посочи, че 
това ще е едно транспорт-
но съоръжение за Бургас, 
което ще улесни трафика 
в града значително. 

„Надявам се този проект 
един ден да се изпълни в 
целия си вариант, както е 
предвиден, а именно включ-
ване с жп транспорт до 
Слънчев бряг“, каза градо-
началникът.

Наред с изготвянето на 
техническия проект пред-
стоят още отчуждавания 
на земи, археологически 
проучвания, изготвяне на 
ПУП, получаване на ОВОС 
и други дейности, отбеля-
за инж. Генова. 85% от 
стойността за техническия 
проект се поема от Меха-
низма за свързана Европа. 

Инж. Бакалски добави, че 
прогнозната стойност на 
целия проект е 103.2 млн. 
лева, без ДДС и ще се изпъл-
нява в рамките на „Транс-
портна свързаност 2021-2027, 
приоритет 4“. Той уточ-
ни, че заложената стойност 
е възможно да се измени. 
Ползите, освен облекчава-
не на трафика в Бургас, ще 
има и значителен положи-
телен ефект върху турис-
тическия отрасъл, особено 

когато бъде осъществена 
цялата идея за свързаност 
до Слънчев бряг. 

Проектантският екип 
представи повече подроб-
ности за бъдещите пара-
метри на жп връзката с 
летище Бургас. Трасето 
ще е с дължина 11 километра 
и както посочихме, пред-
виденото време за преход 
е 14 минути. Ще се наблегне 
на изграждане на шумоза-
щитни системи, включи-
телно и на самите релси 
чрез най-модерните тех-
нологии. В това число се 
предвиждат и шумозащит-
ни стени.

Две ще са пътните пре-
сичания – при улица „Одрин“, 
където по думите на кме-
та Николов общината 
вече е започнала работа по 
пътен подлез, и на булевард 
„Димитър Димов“, където 
ще се изгради нов пътен 
надлез.

Маршрут и спирки

Маршрутът на линията 
е следният: гара „Владимир 
Павлов“ – „Лазур“ – Мор-
ската градина – Солниците 
– Кьошето – Атанасовско 
езеро – гара „Летище“. 

Нови пешеходни надле-
зи (пасарелки) ще има при 
спирките „Лазур“, два в 
Морска градина, с опция за 
такъв и при спирката там 
и на гара „Солниците“. Още 
на пет места по трасето 
ще има пешеходен достъп. 

Спирка „Лазур“ ще е до 
стадиона, ще има перон, с 
пешеходна пасарелка и 
асансьори за лица с нама-

лена подвижност. Спир-
ката в Морската градина 
ще е в края ѝ и отново ще 
е с перон, пасарелка и асан-
сьори 

Гара „Солниците“ ще е 
на същото място, където 
е била старата. В новия 
квартал „Кьошето“ спир-
ката ще е с едностранен 
перон, тъй като от дру-
гата страна е Атанасов-

ското езеро.
Гара „Летище“ ще е на 

два етажа, с пасарелка, 
която влиза към летище-
то. Предвижда се свързаност 
с настоящия автобусен 
транспорт. Всички спир-
ки ще са оборудвани с ви-
деонаблюдение и осветле-
ние.

„Нямаме забележка към 
това, което ни предста-
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Жп връзка. До 2028-а линията трябва да е готова и първите тренове да тръгнат

Дават старт на градската желез

Проекта представиха инж. Иван Бакалски (вляво) и генералният директор на НКЖИ инж. Мария 
Генова (до него) пред кмета Димитър Николов (втория от дясно наляво) и заместник-кмета инж. 
Чанка Коралска (най-вдясно)                  ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

МОНИКА ИЛИЕВА

Благоустрояване на 
стойност 400 хил. лв. се 
извършва в района на бун-
галата в Поморие. Проектът, 
който се изпълнява към 
момента, е по линия на 
Местна инициативна гру-
па (МИГ) – Поморие, обясни 
кметът на общината Иван 
Алексиев и допълни, че дей-
ностите ще приключат до 
средата на месец май.

Със средствата се изграж-
дат улично осветление – 
соларно, без прокопаване за 

кабели, и тротоар. Стълбо-
вете са монтирани от 
страната на станциите и 
ще осветяват новоизграж-
дащата се тротоарна площ 
и част от водите на езерото. 

„Има много желаещи да 
почиват през лятото в 
този район, защото са по-
близо до природата. Бягай-
ки от лукса, от едната 
страна им е морето, а от 
другата – Поморийско со-
лено езеро. Благоустроява-
ме покрай самите станции, 
хората отдавна искаха 
това“, обясни кметът на 

морския град.
„Черноморски фар“ при-

помня, че това е едно от 
малкото места по Черно-
морието с уникални при-
родни дадености – пясъчна 
коса разделя морето от 
соленото езеро. 

Мястото е предпочита-
но за кайтсърф, заради 
вятъра, който се появява 
там. Посещават го и при-
върженици на спа с лечебна 
кал, защото им дава въз-
можност да правят проце-
дури неограничено между 
тръстиките около езерото.

С 400 хил. лв. благоустрояват 
района около бунгалата в Поморие

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Община Сунгурларе тър-
си кой да ремонтира участък 
от третокласната пътна 
мрежа за над 1 милион лева 
на километър. Администра-
цията на кмета инж. Дими-
тър Гавазов е обявила об-
ществена поръчка на стойност 
5 789 129.06 лева, без ДДС за 
рехабилитация и реконструк-
ция на 4.602 километра от 
пътя Веселиново – Лозарево 
– Подвис – Есен, показа ре-
портерска проверка на „Чер-
номорски фар“. 

Това прави по 1  257  959 
лева, без ДДС, за ремонт на 
километър. Началото на 
участъка, който трябва да 
се ремонтира, започва на 
отстояние 125 метра от 
кръстовището на пътя 

Веселиново – Лозарево. Кра-
ят е вече ремонтираният 
път от село Подвис към село 
Есен при километър 4+602.16. 

От обществената поръч-
ка става ясно, че предвиде-
ните дейности са свързани с 
одобрен инвестиционен 
проект. Това включва разва-
ляне на съществуващата 
асфалтова настилка, полага-
не на основа и полагане на 
асфалтобетонови пластове, 
почистване и възстановява-
не на банкети и пътни от-
коси, ремонт и почистване 
на отводнителни съоръжения 
и други.

Посочва се, че участъкът 
е в лошо експлоатационно 
състояние и това налага 
строителните дейности. 

„Асфалтовата настилка 
в населеното място се нами-

ра в незадоволително със-
тояние с множество пукна-
тини, обрушвания, дупки, 
пропадания, мрежовидни 
пукнатини и нарушена во-
доплътност на покритието. 
При извършения оглед се 
забелязват и места, при 
които асфалтовото покри-
тие напълно липсва. Асфал-
товата настилка в по-голя-
мата си част от двете 
страни е ограничена с бето-
нови бордюри, които се на-
мират в лошо състояние 
— обрушени ръбове, пропа-
дания и избила тревна рас-
тителност“, пише в доку-
ментацията по поръчката.

Тротоарите от двете 
страни на пътя са изпълнени 
в по-голямата си част без 
трайно покритие и със силно 
избила тревна растителност.

Търсят кой да ремонтира път 
в Сунгурларско за над милион 
лева на километър 

Обществената 
поръчка касае 

4.6 километра 
третокласен 

път
ФОТО: GOOGLE MAPSДо средата на май трябва да е благоустроен районът около пясъчната коса                  ФОТО: АВТОРЪТ



„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЕАД 
Издател 
ДИМИТЪР НИКОЛОВ

Главен редактор 
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Адрес на редакцията
БУРГАС 

УЛ. „АЛЕКСАНДРОВСКА“
№ 69, ЕТ. 2

„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

far@chfar.com
info@faragency.bg

Репортери и редактори ДОНА МИТЕВА, ГЕОРГИ РУСИНОВ, 0878 424 689  Кореспондент АЙТОС, 0558 23527 
Счетоводство 056 825 435  За реклама 056 825 435, 0878 424 698

Графичен дизайн и концепция ЙОРДАН ГЕРГОВ  Предпечатна подготовка МАРИЯ ДЖОЛОВА 
Печат ИНФОРМА ПРИНТ – Бургас

Вестникът е член на Българската асоциация на регионалните медии (БАРМ), учредител и член на Българския медиен съюз (БМС). 
Носител е на наградите „Св. Константин-Кирил Философ“ на БАРМ, „Златно перо“ на СБЖ и на орден „Св. св. Кирил и Методий“ – II степен

Всички права са запазени. Възпроизвеждането на информация от „Черноморски фар“ под каквато и да е форма и без предварително писмено разрешение 
от притежателя на авторските права или без позоваване на източника е забранено. Всеки автор носи персонална отговорност за публикацията си.

3НОВИНИ I   5 – 11 АПРИЛ 2024

вихте. Държим най-много 
на няколко неща. На първо 
място, за най-модерната 
обезшумяваща техника. 
Тъй като скоростта, с 
която ще се движат вла-
ковете, няма да е малка, 
държим и на безопасност-
та. Затова подвижният 
състав трябва да е много 
добър. Ще искаме и повече 
детайли за спирките. На-
пример на тази при Сол-
ниците да има възможност 
и за наблюдение на птици. 
Тя ще е достатъчно на 
високо място, за да може 
да се прави това. Искаме 
също така изграждащата 
се детска болница да има 
добра свързаност с жп 
транспорта, което ще 
улесни много посетите-
лите. Много ще държим на 
дизайна, да има безплатен 
wi-fi във влаковете. Този 
проект го разглеждаме и 
като вътрешноградски, 
затова ще ни трябва и 
информация да свържем 
автобусния транспорт с 

железопътния. Най-добре 
ще е двете информацион-
ни системи да се обединят 
за по-голямо удобство на 
пътниците. Пожелавам 
успех на инж. Генова да се 
намерят и пари за голямо-
то финансиране, за да не 
останем само с едни добри 
идеи“, заяви след предста-
вянето кметът Николов.

Инж. Генова от своя 
страна обеща, че всичко, 
което общината има като 
изисквания, ще бъде зало-
жено в техническия проект. 
Допълнителни срещи ще 
се проведат за изчистване 
на детайлите. Инж. Бакал-
ски добави, че в общест-
вената поръчка ще се за-
дадат такива параметри, 
които изпълнителят да 
не може да не изпълни. За 
финал кметът пожела, ако 
е възможно на целия проект 
да се направи един добър 
3D модел, който да бъде 
показан на бургазлии, за да 
се избегнат напрежение и 
въпроси. 

ница до летището през 2025 година

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Старши комисар Емил 
Павлов награди първоклас-
ници от СУ „Петко Росен“ 
за достойна тяхна постъп-
ка. Това са Исус Василев и 
Йордан Сачаров, които 
преди дни върнаха голяма 
парична сума на седмокласник 
от същото училище. Мал-
чуганите получиха почетна 
грамота и ваучер за спорт-
ни стоки, връчени им лично 
от директора на ОДМВР – 
Бургас.

Изненадващо традицион-
ният празник на буквите за 
малчуганите от 1. В клас на 
училището, подготвен от 
педагозите Татяна Тенева и 
Антоанета Петрова, се 
превърна в празник на добро-
то и приятелството.

От името на инж. Дани-
ела Петрова – директор на 
СУ „Петко Росен“, Исус 
Василев и Йордан Сачаров 
получиха благодарствени 
адреси, подарък изненада и 
по една футболна топка.

МОНИКА ИЛИЕВА

Първите туристи са 
вече тук, но плажовете са 
далеч от подготовката за 
тяхното посрещане. Това 
показа репортерска про-
верка на „Черноморски фар“ 
(ЧФ). Плажовете в Несебър, 
Слънчев бряг и Свети Влас 
изглеждат потънали в зимен 
сън и сякаш нямат намере-
ние да се събудят скоро. 
Дигите, които трябва да 
ги пазят от неблагопри-
ятни метеорологични 
условия през зимните ме-
сеци, са единствената 

атракция по тях. Наченки 
на подготовка има един-
ствено на Св. Влас: някол-
ко разхвърлени трупи – част 
от екстериора на заведение, 
и инструменти подсказват, 
че нещо се случва. 

ЧФ припомня, че полски 
туристи – първите, които 
кацнаха на летище Бургас 
след присъединяването ни 
към Шенген по въздух – са 
тук от 31 март. Самолетът 
им беше посрещнат с воден 
салют, а пътниците полу-
чиха подаръци. 185 летов-
ници кацнаха с редовен 
полет от Краков.

Първите туристи кацнаха, ето какво ги очаква 
по плажовете на Несебър, Сл. бряг и Св. Влас

Полицай номер 1 в Бургас 
награди първокласници за 
достойна постъпка

Плажната ивица в Слънчев бряг: единственият турист – руска 
гражданка – събира утринна свежест край морето

Несебър: кофата за смет е излязла извън „себе си“, видимо няма 
подготовка за наближаващия летен сезон

Св. Влас: изглежда, че наемателите са започнали подготовка на 
обектите

Цялото трасе ще се подмени с модерна железопътна линия Гарата на летището ще се намира на сегашното кръгово кръстовище

Модерни пасарелки с асансьори ще има на няколко места в града Маршрутът е 11 километра и ще има 2 гари, с общо 7 спирки

Двамата малки 
герои получиха 

наградите си на 
празненство

ФОТО: ОДМВР - БУРГАС
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ДОНА МИТЕВА

С наближаването на лет-
ния сезон все повече въпроси 
са отправяни към туристи-
ческия бранш – какви са оч-
акванията, какви са нивата 
на ранните  записвания по 
пазари и спрямо минали го-
дини, ще поскъпнат ли по-
чивките по нашето Черно-
морие, какви са проблемите, 
какви мерки и от кого се 
предприемат за решаването 
им. 

В началото на април от 
Бургаската регионална ту-
ристическа камара подчер-
тават, че ранните записва-
ния бележат ръст (средно 
25%) спрямо миналата годи-
на. 

По данни на нейни члено-
ве разбитите данни по па-
зари са: наблюдава се около 
30% ръст на полския пазар, 
20% – Нидерландия и Дания, 
Английският пазар е на съ-
щите нива. Коментира се 
завишен интерес от немския 
пазар, но заявените полети 
не са повече от миналата 
година, което от своя стра-
на е показател, че се очаква 
приблизително същият или 
по-голям брой туристи да 
посетят нашето Черномо-
рие. 

Промяната към по-високи 
нива ще дойде от допълни-

телните полети на „Сънек-
спрес“ от Германия. Можем 
да обобщим, че към момента 
записванията са динамични. 

От БРТК отбелязват, че 
поскъпването на нощувките 
не е целенасочено само за 
нашата страна. По данни 
от туроператори – изходящ 
туризъм, ценовите диапа-
зони на нощувка в европейския 
съюз са поскъпнали между 20 
до 40% в зависимост от 
районите на настаняване. 
За България драстично уве-
личение не се очаква, диапа-
зонът е значително по-нисък 
– 10-15% и основно е повлиян 
от увеличения на минимал-
ната работна заплата и 
като цяло на работните 
заплати в сектора.

„Интересен момент в 
сравнение с предходни годи-
ни е тенденцията за устой-
чивост в туризма, а именно 
предлагането на преживява-
ния на туристите, свързани 
с културното наследство 
на страната (все повече 
България се рекламира като 
наследник на траките), 
предлагането на стари ку-
линарни рецепти, осигуря-
ване на достъпност до ос-
новни атракции и най-вече 
до плажната ивица за инва-
лиди. Разбира се, има още 
какво да се желае в тази на-
сока, но е редно и да отчетем 
добрите практики.

От бранша сме оптими-
сти и очакваме един норма-
лен и успешен сезон, без ка-
таклизми и драстични 
изменения в числеността на 
туристите като цяло, въ-
преки предизвикателствата, 
пред които сме изправени. 
Считаме, че имаме възмож-
ности да посрещаме и об-
служваме и един по-дълъг 
летен сезон от април до 
октомври, което би се от-
разило положително на 

икономиката по Южното 
Черноморие“, коментира 
Деляна Цонева председател 
на УС на БРТК.

По нейни думи приемане-
то ни в Шенгенското въз-
душно пространство ще 
облекчи значително най-ве-
че семействата с деца, мла-
дежи, които резервират в 
последния момент; основно 
индивидуални туристи. „Все 
още е рано да се правят 
прогнози и анализи, необхо-
димо е известно време, за да 
се анализират ползите от 
присъединяването ни към 
Шенген по въздух и вода, но 
проблемът със сухопътните 
ни граници със съседните 
държави остава“, заключава 
тя.

Статистиките сочат, че 
2024 – 25 година ще са годи-
ните, в които туризмът ще 
се възстанови до нивата 
преди пандемията.

Предизвикателства  
пред бранша през новия 

летен сезон
 
Предизвикателствата 

пред бранша през този летен 
сезон не са по-различни от 
последните години.

Най-тежък е проблемът 
с кадрите и липсата на обу-
чен персонал. Притеснител-
но е, че това не е проблем 
само за този сектор, а за 
страната като цяло. Фак-
торите, които влияят са 
много – от демографската 

криза до политическата и 
икономическата ситуация 
в страната. 

„Все повече хотелиери и 
ресторантьори прибягват 
до наемане на персонал от 
трети страни, което, раз-
бира се, понижава качество-
то на предлагания продукт. 
Липсата на персонал в ту-
ризма конкретно е повлияна 
и от сезонността. Прием-
ствеността между универ-
ситет и бизнес е загубена в 
годините и за съжаление 
това доведе до отлив в на-
правление туризъм и следо-
вателно липса на обучени 
кадри. Обучението по оста-
рели учебни планове и мате-
риали води до разминаване 
между теория и практика. 

Лято 2024. Ранните записвания бележат среден ръст от 25%

„
Приемстве-
ността между 
университет и 
бизнес е загубе-
на в годините и 
за съжаление 
това доведе  
до отлив в 
направление 
туризъм и 
липса на  
обучени кадри

Деляна Цонева 
председател на  
УС на БРТК

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Първите 
туристи по 

правилата на 
Шенген бяха 

от Полша. На 
летище Бургас 
ги посрещнаха 

на 31 март
ФОТО: ТОДОР 

СТАВРЕВ

ДОНА МИТЕВА

Още за средата на април 
има резервирани специални 
водачи за групи от вътреш-
ността на страната, ста-
на ясно от запитване до 
Туристическия информа-
ционен център в Малко 
Търново.

„Търсят се вече водачи за 
Мишкова нива, Градището. 
Имаме не само запитвания, 
но и записвания за средата 
на април“, коментира Веска 
Тодорова, ръководител на 
Центъра, и допълва: „И 
тази година цените за во-
дачи останаха при нас без 
повишение. За българина 
всичко се увеличава, та ние 
решихме да ги запазим съ-
щите и тази година“.

Що се отнася до къщите 
за гости, които се намират 
на територията на приказ-
ната планина, голяма част 
от тях продължават да са 
заети с командировани 
военни и полицаи, които 
пазят границата от миг-
ранти. Очаква се и със за-
топлянето на времето 
техният брой да се увеличи 
още.

„Заявките при нас за 
водачи тепърва започват 

да валят. Има какво много 
да се види в Странджа. 
Обикновено идват групи 
българи, а през лятото и 
чужденци, дошли да почиват 
на морето. В повечето 
случаи те не са организира-
ни“, допълва Тодорова и 
изброява редица от места-
та, които могат да бъдат 
посетени, сред които са 

параклисът „Св. Троица“, 
пещерата Св. Марина, скал-
ното оброчище Индипасха.

За последното магично 
място тя пояснява, че как-
то и самото му име под-
сказва – най-интензивно се 
посещава седмица след Ве-
ликден. Местните твърдят, 
че тогава водата на Инди-
пасха е най-лековита.

Вече се търсят водачи за 
красива Странджа

Индипасха е едно от многото места за посещаване в мистич-
на Странджа    ФОТО: ДОНА МИТЕВА

В Царево посрещат първите 
туристи след 20 май

За три месеца е 
почистено кори-
тото на реката 
и разрушен ста-
рият мост, про-
ектирано е ново 
мостово съоръже-
ние, преместени 
са комуникации 
и изкупени части 
от три частни 
имота, които по-
падат в основата 
на моста 
ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

„Първите организирани 
туристи в Царево са чехи и 
те ще пристигнат още след 
20 май в базите на туропе-
ратора „Александрия“. Бъл-
гари, чехи и поляци старти-
рат силно сезона“, заяви 
кметът на Царево Марин 
Киров. По думите му общи-
ната е готова да посрещне 
лятото, с темпове се завърш-
ват мостовите съоръжения, 
които пострадаха по време 
на бедствието през септем-
ври миналата година. 

„Не трябва само да при-

влечем хората да дойдат, а 
и да ги задържим като ту-
ристи“, заяви още Киров. 

От Общината обещават 
интересна културна и фе-
стивална програма по насе-
лените места.

През седмицата започна и 
същинското изграждане на 
моста за кв. „Василико“.

„По другите два моста 
съгласувателните процедури 
също са към края. Зная, че 
всички искаме да са готови 
веднага, но се съобразяваме 
със законовите процедури и 
срокове“, заяви кметът Ма-
рин Киров.

„
Летният 
сезон не е 
застрашен

Марин Киров, 
кмет на Царево
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искат от туристическия бранш

В действителност кадрите 
от университета не са под-
готвени за реалните изиск-
вания на бранша. Притесни-
телно е и качеството на 
обучение, постоянното 
общуване на латиница в 
социалните мрежи са едни 
от предпоставките за не-
грамотност при писането 
на кореспонденция. И не на 
последно място скъсяваното 
на летния сезон от 5 на 3 
месеца заетост не може да 
бъде атрактивно работно 
място за търсещите работа. 
Поради това все повече 
браншът се обръща към 
учебните заведения с насо-
ченост туризъм и съвмест-
но се разработват програми 
с цел да се върне имиджа на 
професиите в тази сфера“, 
категорични са от БРТК.

Като предизвикателство 
към бранша трябва да се 
отбележи и липсата на кон-
трол, което води до разши-
ряване на сивия сектор. 
Става дума например за 
нелицензирани екскурзоводи, 
които упражняват търгов-
ска дейност без необходими-
те регистрации и издаване 
на документи. Упражнява-
нето на туроператорска 
дейност от нерегламенти-
рани и невписани в регистъ-
ра на туроператорите. 
Най-често това са чуждес-
транни граждани, пенсио-
нерски дружества, различни 
организации с нестопанска 
цел, танцови трупи и др. 

„Тук следва да причислим 
и нерегламентираните 
трансфери и туристически 
превози с 8+1 (тема, която 
БРТК от години се опитва 
да регулира заедно с НС Слу-
чаен превоз). Огромен оста-
ва проблемът с липсата на 
нормативна регулация и 
контрол при отдаването на 
жилища в летния сезон осо-
бено в т. нар апартхотели. 
Законът за етажната соб-
ственост е неприложим в 
този му вариант за тях и 
това води до последващи 
проблеми. Много често не 
само инвеститорите, а и 
туристите стават потър-
певши на тези законови 
неуредености, какъвто е 
случаят със „Сънсет резорт“ 
– Поморие и не само“, комен-
тира Цонева.

На местно ниво в курор-
тите ни не е решен пробле-
мът с вътрешната инфра-
структура, липсата на 

места за паркиране, пробле-
мът с управлението на най-
големия курортен комплекс 
по нашето Черноморие – 
Слънчев бряг и неговата 
поддръжка.  Колкото и 
странно да звучи, на качест-
вото на туристическата 
услуга влияe и липсата на 
санитарни възли по плажо-
вете, в музеи, галерии и др.

„Все още има какво да се 
желае, за да стане български-
ят туризъм устойчив или 
както още го наричаме – от-
говорен. Посоката е правил-
на, желанията са големи от 
страна на бранша, необхо-
димо е контрол и регулация 
на някои наболели проблеми. 
За това ще спомогне и обе-
динение на усилията на 
местната власт и местния 
туристически сектор в 
решаване на проблемите на 
местно ниво, доколкото 
това е възможно. Тук можем 
да визираме на първо място 
свързаност на дестинация 
Южно Черноморие с реша-
ване на проблема с летище 
Бургас, все по голяма насоче-
ност към екотуризъм, чис-
тота на курортите, модер-
низиране на съществуващи 
туристически обекти, 
създаването на нови атрак-
циони и програми с култур-
на насоченост за туристи-
те, време е да се обърне 
специално внимание и на 
морския туризъм“, отчитат 
от БРТК. 

Мерки за нормално 
протичане на сезон 2024

Може да се продължи със 
списъка с предизвикателства, 
но по-важно е да се отбележи 
какви мерки е необходимо 
спешно да се предприемат, 
за да се осигури нормална 
среда за протичане на сезон 
лято 2024, смятат от бран-
ша.

На първо място те насто-
яват за контрол върху сивия 
сектор. „Необходимо е да се 
създадат звена, които да 
работят по сигнал от бран-
ша чрез неправителствени-
те организации. Издаването 
на сертификати за качест-
во на продукта от хотела 
до транспортната фирма. 
Поставянето на отличи-
телни табели с QR кодове, 
съдържащи връзка към Ми-
нистерство на туризма, 
Министерство на транс-
порта, указващи при про-

верка легитимността, лиценз, 
категоризация, разрешител-
но, даващи законово право 
да се упражнява дейност на 
територията на Република 
България.

Трябва да се стремим към 
увеличаване заетостта на 
базите в крилата на сезона. 
Поради изместване на сезо-
ните трябва да се промени 
и тяхното процентно съ-
отношение. Няколко поред-
ни години наблюдаваме, че 
май и юни са по-студени и 
неблагоприятни за ваканцио-
нен туризъм от септември 
и октомври. В този случай 
увеличаване на заетостта 
на лятото в крилата на се-
зона от 10-20% през май, юни 
на 20-30%, а м. октомври до 
50%“, подчертава Цонева.

Българите по време и след 
пандемията традиционно 
се завърнаха по нашето Чер-
номорие. Добрата свързаност 
на Южно Черноморие с въ-
трешността обаче създаде 
т. нар. уикенд-почивки. За-
дачата е да се увеличи тех-
ният престой от 2 на 7 
нощувки. Това би могло да 
стане с предлагането на 
развлекателни програми, 
интересни атракциони, 
вежливо обслужване, всичко, 
което може да доведе до 
спокоен отдих. Разбира се, 
тук важна роля играе и мест-
ната власт, общинската 
полиция, които би следвало 
да следят за сигурността на 
туристите. Тези мерки ще 
доведат и до повишаване на 
валутните приходи за пре-
стой на едно лице.

„Необходимо е да се рабо-
ти в посока разкриване на 
нови пазари (Казахстан, 
Узбекистан, Грузия, Литва, 
Латвия), а не само на досега 
съществуващи. Трябва да се 
намери работещ вариант с 
визовия режим на Турция, за 
което се изисква държавна 
намеса. Стимулирането на 
туристопоток от съседни-
те ни държави е изключи-
телно важен за развитието 
на сектора. 

В заключение бихме искали 
да кажем, че туристически-
ят бранш, местната власт 
и учебните заведения се 
стремим да създаваме все 
по-добра среда за развитие 
на туризма в региона. Разби-
ра се, очакваме подкрепа и 
от държавните институции“, 
завършва анализа Деляна 
Цонева.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Хотелите в Слънчев бряг 
отварят врати за гости 
на 1 май. Тази година това 
се получава заради 
сливането на празнични-
те дни покрай Гергьовден 
и Великден, обясни пред 
репортер на „Черноморски 
фар“ хотелиерът и 
експерт в туризма Елена 
Андонова. 
„За Великден най-много 
очакваме румънци и 
българи. Ще има и малка 
част англичани, които 
още от май месец започ-
ват да идват, тъй като 
за тях това време вече е 
топло. Сигурно и доста 
украински туристи ще 
пристигнат в тези дни. 
Голяма част от тях 
пристигат с автомобили 
от тези райони, в които 
не се водят военни 
действия“, уточни тя.
Андонова е много доволна 
и от предварителните 
данни, показващи ръст с 
40% на ранните резерва-
ции, предвещаващи силен 
сезон. 
„Много засилен интерес 
имаме от страна на 
английския пазар. 60% 

увеличение в ранните 
резервации се наблюдават 
при тях. На първо място 
най-много туристи ще 
посрещнем от Полша. Ще 
пристигнат още чехи, 
украинци, англичани, немци 
и румънци, но полският и 
английският пазар са 
най-голям процент. 
Нещата засега са положи-
телни. Доста сме радост-
ни от тези прогнози и се 
надяваме да не се обърка 
нищо, за да се изпълнят“, 
заяви хотелиерът.
Според Андонова ще има 
нужда от работна ръка, 
тъй като има недостиг на 
желаещи заетост в 
туристическия сектор. 
„Има глад за работници, 
да. Около 27 000 души са 
необходими за Бургаски 
регион, които да обезпе-
чат сезона. Неслучайно 
колеги измислиха всякакви, 
екзотични дори бих 
казала, варианти за 
решаване на този про-
блем. Основата от 
работниците ще са 
българи от вътрешност-
та на страната, както и 
много украинци. Доста 
колеги, сред които и аз 
самата, ангажираме 

бежанци за работа на 
трудови договори. 
Специално в моята верига 
хотели 80% от персонала 
са украинци“, посочи тя.
Миналогодишният 
експеримент с наемане на 
турски персонал това 
лято едва ли ще се 
повтори. Хотелиери 
масово не са успели да 
преглътнат този горчив 
хап, става ясно от 
мнението на бранша.
„С турците не ни се 
получи добре опитът от 
миналата година. Доста 
колеги прибягнахме до 
вариант с турски персо-
нал, но не се получават 
добре нещата. При нас пак 
идват неподготвени 
кадри. Тези, които се 
справят, си ги поддържат 
и работят в Турция. 
Много малко са колегите, 
които да са доволни от 
наети от там работни-
ци. Езиковата бариера е 
голям проблем. И англий-
ски даже не говорят“, 
коментира Андонова.
Отново на метода 
„проба-грешка“ някои 
хотелиери тази година ще 
наемат киргизстанци за 
персонал.

Българи и чужденци пълнят хотелите  
в Слънчев бряг за празниците

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 9 май Община Бургас 
ще реализира първото 
издание на Летен Никулден. 
На този ден православна-
та църква отбелязва 
пренасянето на мощите 
на св. Николай Мирликий-
ски Чудотворец в итали-
анския град Бари. Народът 
нарича този празник Летен 
Никулден или Летни св. 
Николай.

Зимният Никулден на 
06.12. – празник за Бургас, 

е изключително обичан и 
почитан празник от бур-
газлии, като за хиляди от 
тях е и личен, но няма 
нещо по-хубаво от въз-
можността да отдадем 
почит към светеца и в 
навечерието на очаквано-
то, любимо и желано 
бургаско лято!

Локацията е добре по-
знатата от 6 декември 
– площад „Тройката“, 
забавлението е гаранти-
рано и разбира се, не може 
да празнуваме летния 
Никулден без риба!

Традиционният рибен 
курбан ще е познат акцент 
на специален пункт на пл. 
„Тройката“, но през целия 
празничен ден всеки би 
желал да избира от богато 
рибно меню, като в него 
задължително е включена 
пържена цаца и бира.

Събитието, макар и 
първо по рода си, ще е 
изключително бургаско и 
емблематично. От Общи-
на Бургас поканиха бурга-
ския бизнес да се включи в 
него.

Летен Никулден дава старт 
на сезона в Бургас 

Лятото дойде в Бургас още през март. Температурите напълниха плажа                ФОТО: НА МОРЕТО

Отново ще има 
рибни изкушения 

на пл. „Тройка-
та“

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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.МОНИКА ИЛИЕВА

19-годишният Явор Нико-
лов – даровит млад художник 
– е роден и живее в Бургас. 
Към момента е почти на 
финала на своето гимназиал-
но образование – 12. клас – в 
елитната за града ППМГ 
„Акад. Никола Обрешков“. В 
сбития ни разговор ми дове-
рява, че в бъдеще ще се отда-
де на изкуството, от което 
произтича, че „битката“ 
между Питагор и Ван Гог е 
предрешена. Явор е катего-
ричен, че ще продължи обра-
зованието си в Национална 
художествена академия в 
София.

Началото

Като малък, прекарва по-
вече време вкъщи. Когато 
имаш толкова свободно 
време, намираш занимание. 
Така открива рисуването. 
Получава му се, според оцен-
ката на хората около него. 
Рисуването за Явор е вид 
терапия, убежище, в което 
негативни преживявания 
приемат форма: „В началото 
беше така, опитвах се да 
разбера кой съм. Когато по-
раснах, около 8-9 клас, започ-
нах да се изразявам по-конкрет-
но, запечатвах върху листа 
преживяванията си“. 

Младият бургаски талант 
е решил да надгражда умени-
ята си в различни техники и 
стилове. Отскоро посещава 
специализирана школа по 
рисуване с преподавател 
Денислав Белчев. Той е човекът, 
който в съвместната им 

работа – учител и ученик, 
отключва доверието му. 
Успява да го убеди, че е много 
талантлив и трябва сериоз-
но да работи върху уменията 
си. „Когато някой вярва 
силно в теб, нямаш желание-
то да го разочароваш“, до-
пълва Явор.

Рисува с маслени бои – 
предпочитана, любима тех-
ника. Много време им е пос-
ветил,  за  да  ги  изучи. 
Маслените бои съхнат бавно, 
процесът изисква немалко 
търпение. Научил се е на 
точно това. Рисуването на 
картина отнема минимум 
един месец. Импресионизмът 
го увлича със своя център – 
емоция, интерпретация в 
картината. Любим предста-
вител Ван Гог, „но често ги 
сменям“, допълва той.

Вдъхновението  
го намира навсякъде

В двайсетте му картини 
– политематични – долавяме 
интересен социален елемент. 
В последната – изобразява 
ромско момиче. „Вдъхнових 
се от момиче, което пъту-
ваше в автобуса. Видимо 
беше от ромски произход, с 
изцапани и скъсани дрехи. В 
онзи момент ми хрумна иде-
ята да я нарисувам. Това е 
нещо, което мен лично ме 
кара да изпитвам много сил-
на емпатия към деца, които 
израстват в подобна среда. 
Защото тяхното детство 
не е толкова пълноценно, 
колкото нашето. Те трябва 
да оцеляват, нямат възмож-
ност да изследват интере-

сите си, да се развиват. Това 
е тема, чрез която засягам 
малцинството. Наблюдавах 
я. Не съм я заговарял, не знам 
какво бих ѝ казал. Когато се 
прибрах, започнах да размиш-
лявам над идеята, потърсих 
снимки на подобни деца. Събрах 
си необходимата информация 
и я нарисувах“, описва пътя 
от вдъхновението до белия 
лист бургаското момче. Сред 
нарисуваните от него кар-
тини има и автопортрет. 
Хрумва му да направи нещо, 
което има по-голяма стойност 
от обикновена снимка. Явор 
Николов би искал като пора-
сне вместо да гледа свои 
снимки и да си припомня 
младостта, да види своя ав-
топортрет. 

Преди месеци участва в 
споделена изложба в галерия 
„Богориди“ с няколко свои 
картини, сред които и лю-
бимата му – „Златния шлем“. 
Идеята – забелязва, че в 
ежедневието много често не 
сме автентични, преправя-
ме себе си с цел да бъдем ха-
ресвани и приети. „Златни-
ят шлем“ е символ на това 
как хората се защитават със 
своите маски от онези хей-
търи, които, съзирайки 
„истинския“, открития 
човек, са склонни да му се 
присмеят. „Това беше един 
от най-хубавите ми дни в 
живота. За първи път изпи-
тах подобно усещане от 
това, че  хора са дошли, за да 
видят картините ми. На-
блюдавах реакциите им, 
спирайки се пред моите 
творби – неописуемо“, спо-
деля талантливото момче. 

Бъдеще. Възпитаник на Бургаската математическа мечтае да се отдаде на 
изкуството, от което произтича, че „битката“ между Питагор и Ван Гог е предрешена

Рисуването – убежище, в което  
преживяванията добиват форма 

ИНТЕРВЮ НА 
МОНИКА ИЛИЕВА

– Важно ли е първото 
впечатление за теб?

– Да, и аз като всеки човек 
имам притеснения за себе си. 
По-спокойно ми е, когато 
усетя, че човекът срещу мен 
ме харесва.

– Вярваш ли в любовта 
от пръв поглед?

– О, да. Винаги съм искал да 
го усетя това чувство по 
този начин. 

– Кое според тебе е най-
ценното човешко качество?

– Емпатията и способнос-
тта да влезеш в чужди обув-
ки. 

– Какви са хората от 
приятелския ти кръг, какви 
качества цениш?

– Около мен има хора, кои-
то не се страхуват да ми 

кажат истината в очите. 
Такива, които имат подобно 
чувство за хумор на моето, 
хора – истински, добри чо-
вешки същества.

– Най-ценният урок, кой-
то научи от родителите 
си? 

– Научиха ме да не се от-
казвам лесно. Винаги да се 
поглеждам отстрани. Да 
обръщам внимание на собст-
вените си действия. 

– Кой е най-големият ти 
страх?

– Най-големият ми страх 
е никъде да не ме приемат след 
12. клас.

– Какво  може да те раз-
плаче?

– Твърде много неща. За-
виси от момента и обстоя-
телствата. Но не е като да 
не мога да се разплача. 

– На какво най-често се 
смееш?

– На себе си – автоирония.
– Кое е любимото ти 

цвете?
– Рози, колкото и да звучи 

клиширано. Но те са доста-
тъчно красиви, за да поемат 
клишето.

– Отглеждаш ли домашен 
любимец?

– Да, имам йорки, казва се 
Тоби. Днес му извадиха кърлеж. 

– Последната книга, коя-
то те впечатли?

– „Бели нощи“ на Досто-
евски. Впечатлен съм!

– Любим филм?
–  „Бохемска рапсодия“ – 

много съм привлечен от такъв 
тип музика. Гледам го по 
няколко пъти на година.

– Любимо телевизионно 
предаване?

– Телевизия не потребявам. 
Когато искам да се отпусна, 
намирам сериал по мой вкус 
в мрежата.

– Колко време прекарваш 
в социалните мрежи?

– Повече, отколкото ми 
се иска. Аз съм от типа хора, 
които осъзнават, че не е 
полезно, но въпреки това 
прекарват твърде много 
време. 

– Как мислиш, изкустве-
ният интелект дали ще 
измести човека?

– Не, не мисля. Може би в 
някои области – да, но хора-
та винаги ще останат по-
способни да се справят с 
решаването на проблеми, 
отколкото изкуственият 
интелект. И другата причи-
на е, че ние – хората, имаме 
емоционалната интелигент-
ност, каквато изкуственият 
интелект не притежава.

– Мечтата, която пре-
следваш?

– Един ден да бъда артди-
ректор със свой екип.

Явор Николов: Родителите ми ме научиха да не се отказвам лесно, 
винаги да се поглеждам отстрани

Явор Николов        ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Част от картините на младия художник         ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Одобрен за финанси-
ране е общински 
проект „Техническа 

помощ за инвестиции в 
Зоопарк гр. Айтос“, по 
процедура за директно 
предоставяне на безвъз-
мездна финансова помощ 
„Техническа помощ за 
инвестиции в зоологически 
градини“ по Приоритетна 
ос 3 „Биологично разноо-
бразие“ на Програма „Окол-
на среда 2021-2027 г.“. 
Оказва се, Айтос може да 
държи първенството не 
само по азбучен ред, но и 
да има първия биозоопарк 
в България. Това споделиха 
за НП водещи експерти на 
Българската Асоциация на 
Зоопарковете и Аквари-
умите (БАЗА), чийто член 
е и Зоопарк – Айтос, с 
управител Росица Златева.

Изпълнението на проект 
„Техническа помощ за ин-
вестиции в Зоопарк гр. 
Айтос“ е задължително 
условие, което Община 
Айтос като собственик 
на зоопарка трябва да 
изпълни, за да има право да 
кандидатства със свой 
готов инвестиционен 
проект за цялостното 
реновиране на зоологиче-
ската градина, коментира 
за общинското издание 
кметът Васил Едрев.

Основната цел на про-
ектното предложение е 
разработването на стра-
тегическите документи, 
с които да се осигури 
развитие на Зоопарка, 
отговарящо на изисквани-
ята на европейската и 
националната норматив-
на уредба. В този смисъл, 
спечеленият проект е 
първият етап от готов-
ността на Община Айтос 
да кандидатства за пос-
ледващо финансиране за 
ремонт и реновация на 
зоологическата градина. 

Дейностите по проекта 
за техническа помощ са 
свързани с разработването 
на четири стратегически 
документа – планове: за 
развитието на зоопарка, за 
колекция и размножаване, 
за консервационни дейнос-

ти. Ще бъде изготвен и план 
за изпълнение на дейност-
ите за развитие на зооло-
гическата градина при 
осигурено финансиране по 
инвестиционния проект. 
Стойността на проекта 
за техническа помощ  е в 
размер на 35 400 лв.

Ръководството на БАЗА 
поздрави Общината за 
добрите идеи и специал-
ната грижа, и определи 
айтоския зоопарк като 
„бижуто на зоопарковете 
в страната“. „Има пред-
поставки в Айтос да бъде 

реализиран проект, който 
да изведе зоопарка на ев-
ропейско ниво. Разработе-
ната концепция предпола-
га всичко, което Европа 
има като изисквания. Ай-
тоският зоопарк би могъл 
да е и първият биозоопарк 
в България“, каза за НП, 
ланд. арх. Добромир Бо-
риславов – директор на 
Зоологическата градина в 
София, който като член 
на УС на БАЗА, от години 
наблюдава дейността на 
Зоопарк – Айтос.

НП
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Общината печели финансиране по проект „Техническа 
помощ за инвестиции в Зоопарка“ 

Айтос може да има първия биозоопарк  
в България, твърдят експерти на БАЗА

Това е първото бебе от 
този вид в над 

50-годишната история 
на зооградината

С бебе лемурче се сдоби 
тази пролет Зоопарк – 
Айтос, първото в над 
50-годишната история 
на айтоската зооградина. 
Щастливите родители 
са двойка лемури, които 
управителят Росица 
Златева доведе и наста-
ни в специална клетка 
преди две години, все с 
надеждата за потомство.

Появата на бебето на 
15 март беше празник за 
екипа на зоопарка. По ду-
мите на Златева, все още 
не може да бъде установен 
полът му, защото през 
първите седмици лемур-
чето стои плътно приле-
пено до корема на майка 
си. Когато стане ясно 
момче ли е, или момиче, 
тогава ще го кръстим, 
подхвърлят зоослужите-
лите, радостни от поя-
вата на младенеца.

НП

Експерти на БАЗА: Зоопарк – Айтос е бижуто на зоопарковете в страната Айтос може да е градът с първия биозоопарк в България

Обитателите на Зоопарк – Айтос се отглеждат в условия, 
най-близки до естествената им среда

Проектът за техническа помощ е „трамплинът“ за цялостното преобразяване на зоопарка   
ФОТО: НП

Бебе лемурче радва 
децата в зоокъта
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Пунктът в Айтос ще е на ул. „Паркова“ №52

БЧК – Айтос ще раздава хранителни  
пакети на уязвими граждани и семейства

Нов модел на интегрирана 
здравна грижа за деца в 

Югоизточния регион

Обществено обсъждане  – 17 
април, Заседателна зала, Об-
щина Айтос

Концепцията за интегри-
рани териториални инвести-
ции (КИТИ) BG16FFPR003- 
2.001-0125 „Нов модел на 
интегрирана здравна грижа за 
деца в Югоизточния регион“ 
премина успешно етапа на 
оценка на административно 
съответствие и допустимост. 
Областен информационен 
център – Бургас, като част 
от Звеното за публични кон-
султации към РСР за Югоиз-
точен регион, стартира 

провеждането на публични 
обсъждания на Концепцията, 
които ще се проведат на: 

• 17.04.2024 г. от 11:00 ч. 
Заседателна зала Община 
Айтос, ул.“Цар Освободител“ 
3;

• 18.04.2024 г от 13:00 ч. 
Лекционна зала, Читалище 
„Георги Кондолов“ , Царево;

• 19.04.2024 г. от 11:30 ч. 
зала 2, Експозиционен център 
Флора, Бургас.

Общ размер на БФП 199 202 705 
лв, с водещ партньор Община 
Бургас. Партньори са 16 об-
щини, включително Община 
Айтос, 9 държавни и общински 
болници, две висши учебни 
заведения, едно средно учили-
ще, три НПО, един икономи-

чески оператор, един Инова-
ционен център и Министерство 
на здравеопазването.

Още за КИТИ, на сайта  
на Община Айтос 

www.aytos.bg

Концепция за интегрирани 
териториални инвестиции (КИТИ)  

Община Айтос
ФОТО: НП

Община Айтос се включва 
в Образователно-информа-
ционна кампания на infoCons*, 
която има за цел да информи-
ра и образова гражданите 
относно законодателството, 
насърчаващо правата и задъл-
женията на потребителите. 
Проектът засяга прилагането 
на международните стандар-
ти и правата на гражданите 
чрез прозрачен достъп до 
спешни/полезни номера на 
територията на всяка стра-
на, в съответствие с норми-

те и правата, дадени от ООН, 
чрез създаване на Единна 
платформа в рамките на 
мобилността на гражданите 
на глобално ниво, както и 
граждански нагласи към бор-
бата с фалшифицирането и 
пиратството.

*Infocons – Национална асо-
циация за защита на потреби-
телите и насърчаване на про-
грами и стратегии в Румъния, 
със седалище Рим, Италия, 
Европа.

Бърз достъп до спешни и полезни номера 
чрез сканиране на QR код

Бърз достъп чрез сканиране на QR кода  ФОТО: НП

ПОКАНА
За свикване на редовно общо събрание на сдружение с нестопанска 

цел Ловно-рибарско дружество „Сокол“ гр.Айтос
Управителният съвет на Сдружение Ловно-рибарско дружество „Сокол“ 

гр.Айтос, със седалище гр. Айтос, ул. „Васил Левски“ №1, на основание 
чл.26 от Закона за юридическите лица с нестопанска цел и чл.30 ал.22 
от Устава на Сдружението, свиква Общо отчетно-изборно събрание на 
Сдружение Ловно-рибарско дружество „Сокол“ – гр. Айтос, което ще се 
проведе на 11.05.2024г. (събота) от 10.00ч. в Клуба на Сдружението на 
ул. „Цар Освободител“ 15, при следния 

Дневен ред:
1. Установяване на легитимността на членовете.
2. Избор на Председател на събранието.
3. Отчет на Управителния съвет за дейността и финансите на Сдруже-

нието през 2023 г., и периода на мандата 2020-2023 г.
4. Отчет на Контролния съвет за 2023 г.
5. Приемане на финансов план за 2024 г.
6. Определяне на членски внос и встъпителен членски внос за 2025 г.
7. Определяне на комисия за избор на ръководни органи.
8. Избор на ръководни органи 
– Управителен съвет
– Председател на УС
– Контролен съвет
– Председател на КС
– Делегати за ОС на НЛРС-СЛРБ
– Знаменосец
9. Гласуване на предложения за промени в устава.
10. Разни
Управителен съвет на Сдружение Ловно -рибарско дружество „Сокол“ 

гр.Айтос

П О К А Н А

На основание чл.16, ал.3, т.4 от ЗК и с протокол № 2/ 07.03.2024 год. 
Управителния съвет на ЗКПУ „Житен клас“ с. Малка поляна СВИКВА  
Годишно отчетно събрание на 20.04.2024 г. от 9.00 часа в с. Малка 
поляна – Стопански двор при следния 

Д Н Е В Е Н  Р Е Д:
1. Приемане и освобождаване на член-кооператори по тяхна молба.
2. Отчетен доклад за дейността на УС за 2023 г.
3. Отчетен доклад за дейността на КС.
4. Приемане на годишен финансов отчет за 2023 г.
5. Освобождаване на председателя на кооперацията, членове на УС 

и на КС от отговорност за едногодишната им дейност.
6. Вземане на решение за получаване на кредити и субсидии от ДФ 

„Земеделие“ и други кредитни институции.
7. Упълномощава УС за продажба и отдаване под наем на ДМА.
8. Текущи. 
При липса на кворум, събранието ще се проведе един час по– късно, 

на същото място, и при същия дневен ред.
УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ

БЧК – Бургас обяви старт 
на Програмата за храни 
и основно материално 

подпомагане 2021 – 2027 г., 
съфинансирана от Европейския 
социален фонд плюс, с упра-
вляващ орган Агенция за со-
циално подпомагане. 

Започна и поетапното 
разкриване на пунктове в 
общинските градове на об-
ластта за раздаването на 
хранителните пакети по 
програмата. За Община Айтос 
пунктът ще е в гр. Айтос, на 
ул. „Паркова“ №52 (общински 
клуб). По предварителна 
информация, в Айтос храни-
те ще се раздават в периода 
15.04.2024 г. – 30.05.2024 г. 
Едночленните и двучленните 
семейства ще получат един 
хранителен пакет с общо 
тегло 10,890 кг, а тричленни-
те и по-големите семейства 
– два хранителни пакета с 

общо тегло 38,470 кг. Списъ-
ците на подлежащите на 
подпомагане лица се изготвят 
и предоставят на БЧК от 
Агенцията за социално под-
помагане, която е и Управля-
ващ орган на Програмата за 
храни и основно материално 
подпомагане – операция „Под-
крепа“. Хранителните пакети 
съдържат 15 вида  продукти: 
олио, ориз, брашно, захар, 
леща, спагети, лютеница, 
конфитюр, както и 7 вида 
консерви: зелен фасул, зрял 
боб; домати, грах; гювеч, 
пиле фрикасе и риба.

Пакетите с храни са пред-
назначени за лица и семейства, 
подпомагани на различни ос-
нования от дирекциите 
„Социално подпомагане“ и 
включват следните категории:

1. Лица и семейства, под-
помагани по Наредба №РД-07-
5 от 2008 г. за условията и 

реда за отпускане на целева 
помощ за отопление (2023 
г./2024 г.); 

2. Лица с ниски доходи на 
член от семейството, които 
получават месечни помощи 
за отглеждане на дете по реда 
на чл. 8, ал. 1 и 5 от ЗСПД. 

3. Лица с над 90% степен на 
увреждане, с определено право 
на чужда помощ и ниски лич-
ни доходи от пенсия, които 
получават месечна финансова 
подкрепа по чл.70 от ЗХУ. 

4. Лица и семейства, които 
получават месечни помощи 
за отглеждане на дете с трай-
но увреждане по реда на чл. 8д 
от ЗСПД. 

5. лица и семейства, полу-
чили еднократни или месечни 
помощи, предназначени за 
превенция и реинтеграция, 
отглеждане на дете при близ-
ки и роднини и в приемни се-
мейства по реда и условията 

на ППЗЗД. 
6. Лица и семейства, под-

помогнати с еднократна помощ 
по реда на чл. 16 от ППЗСП 
или на друго нормативно 
основание, въз основа на ин-
цидентно възникнали обстоя-

телства. 
7. Лица или семейства с 

ниски доходи, получили отказ 
за подпомагане по Наредба 
№РД-07-5 от 2008 г. за усло-
вията и реда за отпускане на 
целева помощ за отопление, 

поради надвишен диференци-
ран доход за отопление или 
поради неизпълнено някое от 
другите комплексни условия 
за подпомагане, което не про-
меня нивото им на матери-
ално лишение. 

Раздаването ще 
се извършва от 

доброволци на 
БЧК – Айтос
ФОТО: АРХИВ НП

НА ФАСАДАТА НА ОБЩИНА АЙТОС

ТЪРСИ ШОФЬОР!
„ДАНИЕЛ“ ЛД ЕООД - Айтос търси да назначи шофьор 

с В или С категория, за управление на микробус. 
За връзка и повече информация: тел. 0887369767



Горските служители участваха в засаждането на 2000 фиданки

ДГС-Айтос подари фиданки на  
айтозлии в Седмицата на гората
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ЗКПУ „ЧУКАРКА“ 
С. Чукарка, обл. Бургас, общ. Айтос

Тел: 0899/110249, 05533/2317, Е-mail: zkpu_2013@abv.bg

П О К А Н А
За участие в ОС на ЗКПУ „Чукарка“

Управителния съвет на ЗКПУ „Чукарка“ с. Чукарка уведомява 
всички член- кооператори, че на 27.04.2024 г. от 9:30 часа в за-
лата на Читалище „Наука“ с. Чукарка ще се проведе годишно от-
четно събрание при следния 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д:
1. Утвърждаване решенията на УС за приемане на нови член– 

кооператори и освобождаване на член– кооператори по тяхна 
молба.

2. Приемане и гласуване на отчета на УС за 2023 г.
3. Приемане и гласуване годишния финансов отчет за 2023 г.
4. Приемане и гласуване заключението на КС за 2023 г. 

Съгласно чл. 26 от Устава на кооперацията, поканата се раз-
пространява чрез покани до член кооператорите, или чрез поста-
вяне на видни места в населеното място, или чрез съобщение по 
местната радиоуредба, или чрез съобщение в районен или центра-
лен вестник.

Дата: 02.04.2024 г.  Управителен съвет
с. Чукарка, обл. Бургас    ЗКПУ „Чукарка“ с. Чукарка

Кооперация “ВККЧЗС- АЕТОС“- гр. Айтос
гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6, тел./факс 0558 2 27 49

Email: vzka_aetos@mbox.contact.bg

П О К А Н А

На основание на чл.16, ал.1 от Закона за кооперациите (ДВ бр.13 от 
11.02.2003 г.) и чл.21 и 22 от Устава на Кооперация „ВККЧЗС-АЕТОС“ гр. 
Айтос, Управителният съвет на кооперацията Ви кани на редовно Годишно 
отчетно събрание за 2023 година, което ще се проведе на 19.04.2024  
година (петък) от 17.30 часа в ресторант „Аетос“, гр. Айтос, ул. Гарова, 
при следния дневен ред: 

1. Утвърждаване на решения на Управителния съвет за приемане на 
нови и освобождаване на член-кооператори (по тяхна молба).

2. Отчетен доклад на Управителният съвет за 2023 г.
3. Отчетен доклад на Контролният съвет за 2023 г.
4. Проект на Решения на Общото събрание.
5. Приемане на годишния финансов отчет за 2023 г.
6. Доклад на мандатната комисия.
7. Вземане на решения от Общото събрание.

Материалите за Годишното отчетно събрание: 
– Баланс
– Отчет за приходите и разходите
– Отчет за паричния поток
– Отчет за собствения капитал
са на разположение на всеки член кооператор желаещ да се запознае 

с тях, в сградата на кооперацията на ул. „Богориди“ № 6 в гр. Айтос от 
10.04.2024 год.

При липса на кворум съгласно чл.17, ал.2 от Закона за кооперациите 
(ДВ бр.13/2003 год.) и чл.24, ал.2 от Устава на кооперацията, събранието 
ще се проведе един час по- късно независимо от броя на присъстващите 
член кооператори на същото място.

За справка тел.: 0558/ 2-27-49 и на адрес: гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6
Председател на К „ВККЧЗС-АЕТОС“ гр. Айтос
Дянко Дянков

О Б Щ И Н С К И    С Ъ В Е Т  –  А Й Т О С
Р Е Ш Е Н И Е  № 56

По Предложение с вх.№ ОбС-67/13.02.2024 г. 
от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
приемане на Наредба за изменение и допълнение 
на Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинско имущество.

Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 

от Административно-процесуалния кодекс, при 
спазване разпоредбите на чл.26 и чл.28 от Закона 
за нормативните актове, във връзка с чл.21, ал.2 
от Закона за местното самоуправление и местната 
администрация, 

Р Е Ш И :
1.Приема Наредба за изменение и допълнение 

на Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинско имущество: 

§1. Чл.17, ал.4 придобива следната редакция:
„При сключване на договора внесената парич-

на гаранция за участие в тръжна процедура се 
трансформира като гаранция за изпълнение на 
договора, която се възстановява след изтичане 
срока на договора при пълно и точно изпълнение 
на задълженията на наемателя. Условията и реда 
за задържането и възстановяването на паричната 
гаранция се уреждат в договора.“

§2. Чл.60, ал.1, придобива следната редакция: 
„Публичният търг се открива със заповед на 

кмета на общината, която съдържа:
1. Описание на имота;
2. Вида на публичния търг- с тайно или явно 

наддаване;
3. Начална цена;
4. Начин на плащане и евентуални обезпечения;
5. Дата, час и място на провеждане на търга;
6. Специални изисквания към участниците, в 

случаите когато това се налага от вида на обекта, 
предмет търга;

7. Размера на парична гаранция за участие в 

търга, начин и краен срок за плащането й;
8. Стойност на тръжната документация, място 

и краен срок за закупуване;
9. Краен срок и място за подаване на заявления 

за участие;
10. Срок за извършване на оглед на обекта 

на търга;“
11. Стъпката на наддаване, в случаите на търг 

с явно наддаване.
12. Условия за провеждане на търга;
§3. чл.60, ал.3 придобива следната редакция: 
„Със заповедта по ал.1 се утвърждава тръжната 

документация и проекто-договора.“
§4. Чл.60, ал.7 придобива следната редакция:
„Размерът на паричната гаранция за участие 

в търга се определя индивидуално за всеки кон-
кретен случай, с оглед спецификите на обекта, 
предмет на търга.“

§5. Чл.62, ал.4 придобива следната редакция:
„Когато на търга се яви само един кандидат 

от подалите заявления за участие, търгът се 
отлага с 1 час и ако след този срок не се яви 
друг кандидат, търгът се провежда с единствения 
явил се кандидат.“

§6. Чл.67, ал.1 , придобива следната редакция: 
„В случай, че участниците в търга след изрична 

покана от председателя, откажат да потвърдят 
началната тръжна цена и стъпката за наддаване, 
търгът се прекратява и внесените от тях парични 
гаранции за участие, се задържат. Не се възста-
новя и парична гаранция за участие в търга на 
участник, който е определен за спечелил търга, 
но не заплати предложената от него цена в срок 
и не се яви за сключване на договор. „ 

ал.2 Внесените от кандидатите парични га-
ранции не се възстановяват и когато, кандидат 
подал заявление за участие, не се яви на търга 
по неуважителни причини.“

§7. В чл.70, създава нова ал.2, със следното 
съдържание:

„В случаите, когато е подадено едно заявление 
за участие, кандидатът се обaявява за спечелил, 
по предложената от него цена, която не може да 
бъде по-ниска от началната тръжна цена.“ 

§8. В чл. 70 създава нова ал.3, със следното 
съдържание: 

„Когато на търга се яви само един кандидат 
от подалите заявления за участие, търгът се 
отлага с 1 час и ако след този срок не се яви 
друг кандидат, търгът се провежда с единствения 
явил се кандидат, като в този случай се прилага 
условието в ал.2.“

§9. Чл.75, ал.2 допълва с ново изречение:
„В този случай внесената от кандидата па-

рична гаранция за участие се задържа в полза 
на общината“.

§10. Чл.77 придобива следната редакция:
„Паричните гаранции на неспечелилите кандидати 

в търга се освобождават след изтичане срока за 
обжалване на заповедта от тяхна страна, а на 
класираните на второ място, след сключване на 
договор с класирания на първо място. Паричните 
гаранции за участие в търга на обжалвалите за-
поведта кандидати, се задържа до приключване 
на съдебното производство“.

§11. В чл.88, ал.1, изразът „ внесеният депозит“ 
се заменя с „ внесената парична гаранция за учас-
тие“, и заличава израза “ ако е определен такъв“.

§12. В чл.88, ал.3, изразът „внесения депозит“ се 
заменя с „внесената парична гаранция за участие“.

§13. В чл.88а, изразът „депозитите“ се заменя 
с израза „внесените парични гаранции“.

§14. Наредбата за изменение и допълнение на 
Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество, приета 
с Решение № 56/28.03.2024 г., пр.№6 на Об-
щински съвет-Айтос, влиза в сила от датата на 
приемането й.

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОбС-АЙТОС: /п/
КРАСИМИР ЕНЧЕВ

Решението е гласувано в заседание на 
ОбС, с 24 гласа ”за”, 0 „против” и  0 „възд.
се”, проведено на 28.03.2024 г., Протокол № 
6, т.6. от ДР 

ВЯРНО С ОРИГИНАЛА:……………………
/Стелиана Николова – протоколист/

По повод Седмица на 
гората 2024 г., „Юго-
източно държавно 

предприятие“ ДП гр. Сли-
вен стартира кампания за 
раздаване на безплатни 
фиданки на граждани в 
петте областни града в 
обхвата на предприятието 
– Сливен, Ямбол, Бургас, 
Стара Загора и Хасково. 
Акция по този повод беше 
организирана и в Айтос. 
Пред сградата на ДГС-Ай-
тос горски служители 
подаряваха дръвчета на 
всички желаещи. 

Гражданите имаха въз-
можност да получат фи-
данки, горските специалисти 
пък бяха на място, за да 
обясняват на всички жела-

ещи как правилно да засадят 
дръвчетата и кои са подхо-
дящите, според вида им. 
Беше предоставена и инфор-
мация за правилните грижи, 
които да бъдат положени 
за тяхното успешно от-
глеждане във времето.

От възможността да 
засадят дръвче се възполз-
ваха училища, детски 
градини, организации, 
граждани. Сред първите 
бяха ученици и учители от 
Пирне, които засадиха в 
двора на училището дръв-
чета, дарени от ДГС – Ай-
тос. Горски служители пък 
участваха в залесяване с 
2000 фиданки от дървесния 
вид космат дъб.

НП Ученици и учители засадиха дръвчета, дарени от ДГС – Айтос, в двора на училище-
то в село Пирне

Пред сградата на ДГС – Айтос
ФОТО: ДГС – АЙТОС

Организатор  
е Сдружението с 
нестопанска цел  

„Метал Арчъри“ – Айтос

СНЦ „Метал Арчъри“ 
– Айтос кани гражданите 
и гостите на община Айтос 
на Пролетен турнир по 
стрелба с исторически 
(традиционен) лък. Турни-
рът ще се проведе на 13 
април 2024 г., от 10.00 часа 
до 16.15 часа, край село 

Пирне, община Айтос. 
Регистрацията на учас-
тниците е от 9:00 часа.

Има условия за зрители-
те – да спазват маркиров-
ките, да не навлизат в 
трасетата за стрелба и да 
не оставят без надзор де-
цата. Всеки, който желае, 
ще има възможност да 
опита стрелба с подходящ 
за него лък, при спазване на 
изискванията за безопас-
ност.

Пролетен турнир за стрелба 
с исторически лък край Пирне

Снимка от архива на СНЦ „Метал Арчъри“ – Айтос



Комплекс с плувни басейни открива 
това лято в Айтос Николай Андреев
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„Ако няма природни спънки, датата е 1 юни – Денят на детето“, категоричен е концесионерът

Според президента на  
СКБ „Айтос“ Ружди Ахмед 
назрява необходимостта 

от нова спортна зала

На мартенското си ре-
довно заседание Общински-
ят съвет прие Анализа на 
Общинската администрация 
„За потребностите от 
подкрепа за личностно раз-
витие на децата и ученици-
те в община Айтос“. В за-
лата темата коментира 
Ружди Ахмед, член на По-
стоянната комисия по об-
разование, култура, спорт, 
туризъм, здравеопазване и 
социални дейности (ОКСТ-
ЗСД) Като президент и 
треньор на СКБ „Айтос“, 
Ружди Ахмед сподели идеи-
те си пред НП

– Г-н Ахмед, привлякохте 
вниманието на колегите си 
общински съветници към 
проблема с опазването на 
децата от лоши навици, от 
алкохол, дрога, хазарт. 
Какви са Вашите идеи в 
тази посока?

– Категоричното ми 

мнение е, че само със спорта 
ще държим децата далеч от 
създаването на тези навици. 
Спортните клубове го пра-
вят, и това е ролята им 
като неправителствени 

организации в полза на об-
ществото. По наредба 
Общината субсидира клу-
бовете, и аз благодаря на 
кмета и на общинските 
съветници за субсидиите, 

от името на всички 11 
спортни клуба в общината. 
Защото без тези субсидии 
спортните клубове няма 
как да съществуват. В съ-
щото време всички знаем, 
че това не е достатъчно, 
за да се издържа един клуб, 
в който активно се трени-
ра, и който търси изяви на 
национални и международ-
ни състезания. Естествено, 
търсим спонсори и канди-
датстваме за финансиране 
с проекти по програми на 
ММС.

– От години печелите 
проекти по Програмата за 
спорт в свободното време. 
Кандидатствахте ли с 
проект и за 2024 г?

– Да, кандидатствахме 
и отново спечелихме фи-
нансиране за 2024 г. Аз и 
моят екип внимателно 
следим информацията за 
възможностите по различ-
ните програми. В момента 
ММС има нова Програма 
„Спортен час“, с която 
спортните клубове влизат 
в училищата.

– Какво означава това?
– Това означава, че след 

учебните занятия спорт-
ните клубове ще работят 
с децата в училищните 
спортни зали. Тук е важно 
да се каже, че учениците в 
община Айтос са близо 3500. 
И при най-добро желание от 
страна на клубовете, няма 
как в спортни занимания да 
бъдат обхванати всички 
ученици. В някои от клубо-
вете тренират по 100 деца. 
Няма как да бъдат приети 
всички желаещи – възмож-
ностите на залите и поме-
щенията, в които трени-
раме, са ограничени. Налага 
се да ограничаваме приема 
на деца, заради липсата на 
достатъчно пространство.

– Какво е решението, 
според Вас?

– Училищните зали са 
част от решението за мо-
мента. Личното ми мнение 
е, че в дългосрочен план 
трябва да се мисли за нова 
спортна зала, която да бъде 
изградена с финансиране по 
национална или европейска 

програма. И това трябва да 
стане с обединените усилия 
на Общината, Общинския 
съвет, училищата и клубо-
вете. През последните го-
дини спортната база в 
Айтос и населените места 
беше изцяло обновена по 
общински проекти. Имаме 
две чудесни спортни зали в 
града, имаме нови спортни 
игрища, многофункционален 
спортен комплекс в парка, 
фитнес площадки и т.н. 
Имаме всички предпостав-
ки за това, интересът на 
децата и младите хора към 
спорта да расте – отлична 
спортна база и успешна 
работа на клубовете. Има-
ме шампиони, купи, медали, 
признание. Мисля, че с вре-
мето назрява необходимост-
та от нова зала, която да 
приеме за спорт и трени-
ровки всички желаещи да 
спортуват. Това е една 
дългосрочна цел, около коя-
то призовавам всички да се 
обединим, в името и за бъ-
дещето на нашите деца.

НП

Николай Андреев е човекът, 
решил това лято да 
зарадва айтозлии с нов 

комплекс за отдих и спорт, в 
непосредствена близост до 
красивата градска градина на 
Айтос. Той е концесионерът, 
който в момента изгражда 
двата басейна до градината. 
Казва, че има желание и инте-
рес „да направи нещо в този 
град“, в който живее вече 10 
години. Фокусът на внима-
нието му е към децата и 
младите хора, има идеи за 
спортни инициативи, свър-
зани с плуването и забавления, 
непознати досега за айтоски-
те деца. „Населението на 
Айтос се увеличава и съще-
временно – подмладява, което 
е предпоставка за това, което 
правя и в което инвестирам“, 
споделя Николай Андреев.

Комплексът ще включва 
басейни, с уроци по плуване за 
децата, състезания за младе-
жите, и комфорт за желае-
щите просто да отдъхват. 
Ще има заведение за кафе и 
бързо хранене. Може да не е 
още през първата година, но 
Андреев има амбицията да 
изгради детски атракцион с 
водни пързалки. „Това е инте-
ресно и много атрактивно за 
децата, правят го в чужбина. 
В тази идея има потенциал“, 
споделя още концесионерът..

Единият от басейните е 

„малък олимпийски“ с размери 
25 на 12.5 м, другият е детски, 
с диаметър 5 м. Това са двата 
басейна, в които айтозлии и 
гостите на града ще могат да 
се разхлаждат още през това 
лято.

Целта, която си е поставил 
Николай, е на 1 юни т.г. да 
„отреже лентата“. Обектът 
е на открито, строителство-
то зависи от атмосферните 
условия. „Ако няма природни 
спънки, това е датата“, ка-
тегоричен е младият мъж.

Не е тайна, че басейните 
бяха оставени в окаяно състоя-
ние от предишния концесионер, 
затова решил да направи една 
сериозна инвестиция. „Пери-
одът на концесията не е малък, 
затова в годините инвести-
цията вероятно ще надхвърли 
200 хил. лв. И в тази връзка 
искам да благодаря на общин-
ската администрация, на 
кмета и на заместник-кмето-
вете за толерантното и 
уважително отношение, за 
разбирането и съдействието“, 
казва още Андреев.

Николай Андреев е родом 
от Неделино, от 10 години 
живее в Айтос. На 34 години 
е, женен, с две прекрасни деца, 
на 10 и на 4 години. Завършил 
е Националния военен универ-
ситет „Васил Левски“ – гр. 
Велико Търново, служил е в 
Българската армия като ко-

мандир на взвод. След това 
завършил и Академията на 
МВР, магистър, експерт по 
национална и регионална си-
гурност. Предстои му да за-
върши право в БСУ.

Личи, че Николай е борбена 
натура, човек със знания, с 
вродена общителност и ор-
ганизаторски способности 
– качества, на които може да 
се разчита. За да е тазгодиш-
ният летен сезон в Айтос 
по-пъстър и по-забавен с един 
комплекс за отдих и спорт, 
който айтозлии отдавна 
чакат.

НП

Николай Андреев е решил да изненада айтозлии с плувен 
комплекс, какъвто Айтос още не е имал

Ако всичко върви по план, откриването ще е на 1 юни
ФОТО: НП

Не е тайна, че басейните бяха оставени в окаяно състояние от предишния концесионер

Добрата спортна база и успехите на клубовете  
стимулират интереса към спорта в Айтос

Ружди Ахмед     ФОТО: НП
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-н Алексиев, решението за 
учредяване на „Фонд за 
развитие на Летище Бургас“ 
бе прието с пълно мнозин-
ство. Опозицията в ОС-
Поморие преглътна его и 
подкрепи идеята. Изненадан 
ли сте?

– Единодушието в този 
момент бе много важно, за 
да покажем, че сме заедно и 
единни. Целият регион за-
става зад това решение. 
Създаването на фонда нака-
ра „Фрапорт Туин Стар 
Еърпорт Мениджмънт“ АД 
да преосмисли действията 
си и политиките относно 
летище Бургас, да започне 
да прилага адекватни и ра-
ботещи решения. Участие-
то в него дава заявка, че се 
ангажира пряко. На 31 март 
кацна първият самолет на 
летище Бургас – стартира 
лятната чартърна програма. 
До края на март всички об-
щини приеха да участват в 
създаването на сдружението. 
Водени са разговори с кме-
товете на Сливен, Ямбол и 
Стара Загора да подкрепят 
фонда със символичните 50 
ст., защото това се явява и 
тяхното летище. Те са на 
от 40-50 мин. от летище 
Бургас. 

Предложих председател 
на сдружението да бъде най-
успешният кмет в България 
– Димитър Николов. Благо-
даря му, че прие! Като негов 
председател, той няма да 

допусне липсата на прозрач-
ност и яснота в действия-
та. В Управителния съвет 
ще бъдат колеги кметове, 
доказали се, избрани с абсо-
лютни мнозинства от 
жителите на съответните 
общини. На учредителното 
събрание ще предложа изпъл-
нителният директор да 
изпълнява длъжността без 
възнаграждение. Нека да е 
ясно, че не откриваме ново 
работно място. Не са об-
съждани кандидатури, но ще 
бъде човек от бизнеса. Пър-
во трябва да се приеме 
предложението. Сега е мо-
ментът туристическият 
бранш да се обедини под 
едно име. 

Надявам се до 15 април 
Димитър Николов – бурга-
ският кмет – да свика засе-
дание за учредяване на 
фонда. През следващия месец 
– май – когато започне ак-
тивният туристически 
сезон и се увеличат чартъ-
рите на летището, трябва 
да бъдат започнати прего-
вори с авиокомпании, чрез 
които за да се стартира 
зимната чартърна програма 
на Летище Бургас. 

– Има ли критици ваша-
та идея, очаквате ли удари 
под кръста?

– Относно ударите под 
кръста – бизнесът е доволен, 
не са доволни политици от 
опозицията. Всичко е прос-
то и ясно. Ако някой тръгне 
да атакува идеята, ясно е, 
че е чиста доза популизъм. 
Лично аз съм оптимист 
поради факта, че всички 
общини застанаха зад идея-
та, не само кметовете, но 
и общинските съвети. Под-
чертавам – ние, кметовете 
сме изпълнителната власт 
– т.е. изпълнителите на 
решенията на общинските 
съвети. И тези кметове, 
които изразиха съмнение, 
техните общински съвети 
единодушно гласуваха „за“ 

създаването на фонда. Което 
показва, че вървим в правил-
ната посока – ето я причи-
ната да съм оптимист. 
Критици може да има, което 
е хубаво и даващо знак, че 
идеята е много добра. Лесно 
е да яхнеш една идея. До 
момента се говореше – „Не-
ка да има фонд!“. Никой 
обаче не го предложи. В мо-
мента, в който се сложи на 
масата изникнаха толкова 
много и хубави идеи и кри-
тици. Въпреки критиките, 
разумът надделя и се стигна 
до консенсусното решение, 
че фондът трябва да се 
създаде.

– В общественото прос-
транство се чуха мнения, 
че община Бургас ще е най-
ощетена по отношение на 
финансирането? 

– Критици може да им 
относно финансирането, 
напълно нормално. Те казват, 
че община Бургас ще е най-
ощетена. Напротив, тя ще 
е най-облагодетелствана. 
Ще ви кажа защо, за да за-
творим устата на тези 
критици. Тук говорим за 
зимна чартърна програма, 
когато ние, малките морски 

общини, не работим. От 
всички 800 хил. легла работи 
само Бургас. Не взимаме 
туристическия им данък, 
напротив удвояваме го чрез 
Фонда. В момента община 
Бургас, която активно раз-
вива сектор „Туризъм“, ге-
нерира близо 400 хил. лв. 
туристически данък. Когато 
Летище Бургас не работи, 
градските им хотели са 
празни. Ако обаче летището 
работи през зимата, карти-
ната на заетостта ще се 
промени. Пасажерите, ка-
цнали на летище Бургас, ще 
останат в Бургас. Тогава 
туристическият данък на 
Бургас може да достигне 
двойно по-високи нива. 

– Създаване на „Бургас 
еър“ – има ли резон да се 
мисли в тази посока?

– Зa „Бургас еър“, когато 
предложих създаването на 
„Фонд за развитие на Лети-
ще Бургас“, казах, че ще 
дойде моментът, когато ще 
се създаде местна авиоком-
пания. Но това е перспек-
тива, бъдещето. Първо 
трябва да направим така, 
че Летище Бургас да работи 
устойчиво, за да подсигурим 
развитието на туризма в 
целогодишен аспект. Някои 
критици ще кажат – защо 
да идват зимата при нас? В 
момента зимният туризъм 
е от 3% до 7%. Тук обаче 
развиваме балнеология чрез 
лечебната кал, която се 
добива единствено в Помо-
рийско солено езеро, имаме 
културно-историческо 
наследство – история, коя-
то не може да се види никъ-
де другаде –  антични градо-
ве като Несебър, Созопол. 
Тоест имаме какво да пред-
ложим и през останалите 
месеци в годината. Процен-
тът извън активния летен 
сезон може да се повиши до 
15 – 20. И в тази връзка каз-
вам, че да, ще дойде моментът 
и за такава компания, към 

момента звучи повече от 
несериозно. 

– Как ще бъдат разпре-
делени средствата от 
фонда?

– За мен Фондът е правил-
но разпределен, защото 
това с туристическия данък 
не е равнопоставено. Да, 
община Несебър може и да 
генерира 1,5 млн. лв. турис-
тически данък. Но община 
Несебър не ги генерира бла-
годарение на летището. 
Туристите кацат, избрали 
са да почиват в Слънчев бряг. 
На територията на общи-
на Несебър има 550 хил. легла, 
които са с пълна заетост 
4-5 месеца. Никой не допри-
нася освен самата община 
Несебър да си пълни леглата. 
Поради това е на брой насе-
ление. Защото ние по Чер-
номорието сме пряко анга-
жирани с туризма. Но във 
вътрешността – и аз за 
това съм благодарен на ко-
легите ми кметове и общин-
ските съвети по места – 
косвено свързани с туризма. 
Голяма част от населението 
на тези общини работят 
по нашето Черноморие. 
Продуктите, които пред-
лагаме на туристите са от 
вътрешността на областта, 
на страната. Туризмът не 
е само пясък, слънце, море и 
едно легло. Туризмът е про-
дукт, който съчетава в 
себе си много отрасли. 

Имаме шанс за развитие 
на дестинацията Българско 
Южно Черноморие. 

– Готви ли се Поморие за 
летния туристически сезон 
и как?

– Поморие се подготвя за 
сезона много активно. В 
момента текат процедури-
те за два важни проекта. 
Единият – за кръговото 
движение в кв. „Св. Георги“, 
за да се облекчи трафикът 
към Централна градска част 
(ЦГЧ). Предстои изпълне-
нието на важен проект по 

ул. „Проф. Стоянов“, която 
води от светофара към бал-
неохотелите – там е пред-
виден голям ремонт – рекон-
с т р у к ц и я  н а  с ъ щ е с т - 
вуващите тротоари, които 
са прекалено широки – сте-
сняваме ги, изграждаме джо-
бове за паркиране, за да уве-
личим местата за паркиране. 
Следващата седмица стар-
тира и проектът за благоус-
трояване входа/изхода на 
Поморие към Слънчев бряг. 
Там гледката е нелицеприят-
на – предвидено е цялостно 
преасфалтиране, изграждане 
на нови тротоари, зелени 
коридори ще закрият занят-
чийските обекти около 
главното шосе. Като ще 
бързаме да приключим до 15 
юни, за да не пречим на ту-
ристическия сезон. 

На последната Общинска 
сесия (28.03) бе приета Про-
грамата за развитието на 
туризма 2024. Тя е обсъдена 
с бизнеса, предложенията им 
са включени в нея. В послед-
ната седмица на месец април 
ще направим разширено за-
седание на Съвета по тури-
зъм, за да запознаем бизнеса 
с всичко, което правим в 
момента и кога ще бъдат 
приключени ремонтните 
дейности.

Скоро ще внеса в Община 
Поморие мастър-план – дъл-
госрочен – за развитието на 
града ни. Трябва да има при-
емственост, гарантираща 
устойчивост. В такива се 
превръщат плановете като 
Общия устройствен, като 
генералните планове и стра-
тегии за развитие. Това е 
моето виждане и на колеги-
те ми от администрацията. 
И утре, който и да влезе в 
този кабинет, да знае, че 
преди това са подложени на 
обществено обсъждане, 
хората са ги одобрили, при-
ели са ги. И трябва да знае, 
че трябва да следва тази 
политика.

„
Дестинацията  
Българско 
Южно Черномо-
рие – 365 дни в 
годината –  
балнеология и 
културно- 
историческо 
наследство

ИВАН 
АЛЕКСИЕВ
ФОТО: ОБЩИНА 
ПОМОРИЕ

 Иван Алексиев официално встъпи в 
четвъртия си мандат като кмет на 
община Поморие на 8 ноември 2023 г. 
 Близо шест месеца по-късно отново 
доказа, че неслучайно спечели доверието 
на избирателите и изборите още на 
първия тур – „Фонд за развитие на 
Летище Бургас“ – идея, чиято реализа-

ция се разгръща пред очите ни – от 
първостепенно значение за Югоизточен 
регион. 
 Ще последва мастър-план – генерален 
дългосрочен план за развитието на 
Поморие – акцентира лаконично, но със 
заявка за още по-силен мандат от предход-
ните три.

Г

Внасям 
мастър-план 
за развитието 
на града

Иван Алексиев, 
кмет на община Поморие: 

МОНИКА ИЛИЕВА

ИНТЕРВЮ



РОМАН РАЧКОВ

Киваното може да расте в 
цяла България, при добра 
добивност. Отглеждането 
му е сходно на крастави-
ците.

С напредването на изме-
нението на климата нара-
стват и рисковете от загуба 
на реколта. Необходимо е да 
се намалят емисиите от 
хранителните системи, и се 
увеличи тяхната устойчивост. 
Огромният неизползван по-
тенциал за постигане на 
тези двойни цели се крие в 
трансформирането на агро-
хранителните системи към 
по-разнообразни, базирани на 
растения и регионални систе-
ми за производство на храни. 
Това може да се постигне и 
чрез отглеждане на нови и 
нишови култури, каквато за 
нашата страна е видът кива-
но. 

Кивано е част от семей-
ството на тиквовите кул-
тури, чиято технология на 
отглеждане не се отличава 
съществено от тази на крас-
тавицата. 

Какво представлява

Киваното (Cucumis metuliferus) 
е екзотичен плод, който про-
изхожда от Африка, където 
се счита за плод на дълголе-
тието. Интересното е, че в 
Израел, Централна Америка и 
Нова Зеландия е зеленчукова 
култура. 

На външен вид растението 
представлява тревиста лиа-
на от семейство Тиквови. 
Плодът често се нарича рогат 
пъпеш, въпреки че всъщност 
е близък роднина на краста-
вицата и в действителност 
изглежда като голяма, презря-
ла краставица. Жълтата му 
кожа е пълна със заострени 
пъпки. Под дебелата, негодна 

за консумация, кора има мно-
го семена, подобни на тези от 
краставицата. Пулпът е сочен, 
подобен на желе. Вкусът е 
комбинация от банан, крас-
тавица, тиквичка и киви. На 
пазара у нас може да се открие 
в някой от големите търгов-
ски вериги на цена около 3 – 4 
лв. за плод. 

Какви са ползите  
от плода

Сърцевината на плода съ-
държа: мед, фосфор, натрий, 
желязо, калий, манган и магне-
зий, витамини А и В, аскорби-
нова и фолиева киселина. 
Плодът перфектно утолява 
жаждата и възстановява во-
дния баланс. Регулира баланса 
на глюкозата в кръвта, има 
нисък гликемичен индекс и е 
подходящ за хора с диабет. 

Плодовете са едни от най-
нискокалоричните храни, 
които могат да се консумират 
дори при най-строгите диети. 
Полезни са и за стените на 
кръвоносните съдове и сърце-
то, нервната система, черния 
дроб, бъбреците, панкреаса и 
кожата. 

След въвеждането на кива-
но в диетата се ускорява 
процесът на пречистване от 
токсини и замърсявания. 
Повишава имунитета. Има 
успокояващи и антисептич-
ни свойства. 

Отглеждане

Киваното се отглежда в 
България от любители гради-
нари. Вирее в топъл климат 
или специални оранжерии. 
Въпреки това, засявайки го 
като разсад в края на март 
– началото на април, с послед-
ващо засяване на открито, 
кивано може да се отглежда 
практически на територия-
та на цялата страна, и то 
при добра добивност. Това 
прави тази култура потен-
циално атрактивна за райо-
ните с развито зеленчукоп-
роизводство у нас. 

Тъй като киваното е лиана, 
най-удобно е да се отглежда 
на пергола (арка с рамка). Това 
е по-удобно при грижите за 
растенията и събирането на 
плодове. Киваното цъфти 
подобно на краставицата, с 
малки жълти цветове, без 
много аромат. По-добре е да 
оставите разстоянието 
между редовете най-малко 100 
см., за да можете да ходите 
свободно между тях.

Когато се появят първите 
плодове, те не се забелязват 
лесно поради обилната зеле-
нина. По-късно, когато крас-
тавиците се напълват все 
повече и листата изсъхват, 
забелязвате колко много са 
плодовете. След прибиране 
плодовете се оставят да 

доузреят, до придобиване на 
жълт цвят, който е признак 

за тяхната техническа 
зрялост.

Как се консумира

Плодът се яде суров, 
въпреки че идеално допълва 
всякакви компоти, желе и 

конфитюр. Кивано е отличен 
кандидат за повечето тра-
диционни плодови рецепти. 
Добавете го към смутита, 
като топинг на сладолед или 
към кисело мляко за по-вкусен 
десерт. Феновете на пресни 
сокове със сигурност ще оце-
нят сока. Коктейл, направен 
от каша от кивано с банан и 
лед, утолява глада и жаждата 
перфектно и неслучайно се 
продава навсякъде в Африка в 
горещото време. Напитката 
моментално освежава и енер-
гизира. 

Трябва да се отбележи, че 
поради неизразения си вкус, 
пулпата от кивано може да 
се яде сладка, пикантна или 
солена. Това е страхотна 
гарнитура за много солени 
рецепти и добавя сладък, 
тропически привкус. Затова 
с него се приготвят плодови 
салати, десерти и закуски. 
Плътната каша се хармони-
зира перфектно в салати с 
морски дарове и пиле. Разби-
тата каша от кивано с чесън 
е отличен сос за приготвяне 
на месо или риба. Кивано е 
подходящо за приготвяне на 
каши, супи и гарнитури. Пло-
дът се съчетава добре с вкуса 
на пържени морски дарове и 
пиле. В родината му обаче 
най-често срещаното ястие 
с кивано е салата от този 
плод, домати, сладки пиперки, 
репички, лук и магданоз, с 
лимонова кора и лимонов сок 
като дресинг. Друго известно 
ястие с него е направено от 
морски дарове и сирене.

Белите семена на плода 
могат да се ядат 

Когато се консумира за 
първи път, трябва да опита-
те малко парче и да изчакате 
1-2 часа. Ако няма алергична 
реакция към новия продукт, 
можете да изядете цялото 
кивано.

Как правилно да изберем 
плодове от кивано

Цветът на кивано да е 
ярко жълт, с мраморна шарка. 
Плодът трябва да е еластичен, 
без вдлъбнатини или черни 
петна. „Рогата“ да са меки и 
изпъкнали. Зрелият плод е 
дълъг около 10 – 15 см.

Узрялото кивано тежи 200 
– 250 грама. Ако теглото е 
по-малко, това означава, че 
плодът е обран неузрял, вод-
нист и практически няма вкус. 
Ако се окаже, че избраният 
плод все още не е узрял, това 
не е проблем – достатъчно е 
да го поставите на осветен 
перваз на прозореца и да изча-
кате 3 – 4 дни. 

Защо е необходимо да се 
вкарват нови култури в 

родното земеделие

Отглеждането на алтер-
нативни култури има голям 
потенциал за повишаване на 
устойчивостта на системи-
те за отглеждане на земеделски 
култури, като същевременно 
допринася за здравословните 
регионални диети. Тези кул-
тури са също познати като 
второстепенни, нишови, 
недостатъчно използвани или 
осиротели култури. Възпри-
емането на алтернативно 
отглеждане на култури в 
практиката често е възпре-
пятствано от необходимост-
та от повече знания за потен-
циално подходящи култури. 

Алтернативните култури 
в системата на сеитбообра-
щението допринасят за ня-
колко важни неща – те пре-
късват цикъла на плевелите, 
болестите и вредителите, 
открити в културите. По-
добряват състоянието на 
почвата по отношение на 
структурата, нивата на 
органична материя и хранене, 
особено на азот, и се явяват 
алтернатива в момент, кога-
то имаме променящи се кли-
матични условия, като ни 
дават възможност за адапта-
ция към тях.

В публикацията са използ-
вани материали от:

1. M. Crippa, E. Solazzo, D. 
Guizzardi, F. Monforti-Ferrario, 
F.N. Tubiello, A. Leip Food systems 
are responsible for a third of global 
anthropogenic GHG emissions 
Nature Food, 2 (3) (2021), pp. 
198-209

2. A.S. Gardner, K.J. Gaston, 
I.M.D. Maclean Combining 
qualitative and quantitative 
methodology to assess prospects for 
novel crops in a warming climate 
Agricultural Systems, vol 190, 
Elsevier Ltd (2021)

3. Incredible Benefits of Exotic 
Kiwano (Horned Melon) for 
Wellness, Vigour and Vitality, Bina 
Rani , Upma Singh , Lakha Ram 
, Ravi Sharma ,International Journal 
of Biological Innovation, 2019

Роман Рачков е част от 
авторския екип на Климатека, 
той е агроном, специалист по 
тропично и субтропично земе-
делие, дългогодишен експерт по 
интегрирана и биологична 
растителна защита. Предсе-
дател е на Българската асоци-
ация по биологична растител-
на защита, има интереси в 
областта на инвазивните ви-
дове насекоми в Европа.

Статията е публикувана 
със съкращения

Какво е кивано – 
далечен родственик 
на краставицата

Кивано – плододаващо растение, което може да расте в цяла 
България        ФОТО: WIKIMEDIA

Факт. Възможна алтернативна култура в родното земеделие
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Cucumis metuliferus (кивано) плод  ФОТО: WIKIMEDIA

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Гората е живот и обща 
отговорност“ бе мотото 
на проведеното събитие в 
Професионалната техниче-
ска гимназия – Бургас, напра-
вено съвместно Регионална-
та дирекция по горите. 
Гости на мероприятието 
бяха  още ученици ОУ „Хрис-
то Ботев“. Всички бяха 
посрещнати с питка и ша-
рена сол. Поднесени им бяха 
ръчно изработени тематич-
ни подаръци от домакините 
– ученици и преподаватели.

Празникът, посветен на 
Седмицата на гората, бе 
открит с химна на лесовъ-
дите в България „Хубава си, 
моя горо“.

Сформираните три от-

бора от ученици от 8 – 11 
клас, специалност „Горско и 
ловно стопанство“, се със-
тезаваха в четири кръга, за 
да покажат знанията си за 
гората. В първи кръг реша-
ваха онлайн тест, свързан с 
лесовъдската професия, във 
втори кръг се изправиха пред 
дървословица, в трети раз-
познаваха животински ви-
дове, срещани в България, а 
в четвърти с помощта на 
изкуствен интелект учас-
тниците създаваха дигитал-
ни изображения, посветени 
на мотото на седмицата на 
гората „Гората е живот и 
обща отговорност“.

Жури в състав инж. Петър 
Кондов – председател, и 
членове: Андрей Бакалов и 
Юхим Спинчевский – учени-

ци от XII В клас, оценяваха 
знанията и уменията на 
участниците в състезание-
то по предварително изгот-
вен регламент.

На първо място беше кла-
сиран отбор „Странджански 

дъб“, на второ – „Странджан-
ска зеленика“, а на трето 
място – отбор „Странджан-
ско бясно дърво“. Връчени им 
бяха грамоти и награди.

След проведеното състе-
зание гостите лесовъди за-

познаха учениците с работа-
та на горските инспектори. 
Изнесен бе практически урок 
по горска таксация.

РДГ – Бургас направи да-
рение на училището клупи, 
висотомери, справочници 

на таксатора – инструмен-
ти и помагала, които ще се 
ползват с учебна цел.

По традиция учители и 
ученици засадиха дърво и 
обогатиха двора на учили-
щето с нов дървесен вид.

В Професионалната техническа гимназия отбелязаха Седмицата на гората

В ПТГ отбелязаха Седмицата на гората         ФОТО: ПТГ По традиция бе засадено дърво в двора на училището



Изследване. Младият Антон Страшимиров учил децата на местните и останал  
в плен на първата си любов Стана, възпял красотата на девойките
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КИРО ПРОДАНОВ

Когато десетилетия назад 
във времето в Странджа кипи 
живот и усилена стопанска 
дейност, самоукият талант 
на местните хора създава 
едни от най-красивите и 
вълнуващи лирично-музикал-
ни творения в българската 
душевност – народните 
песни. Забележително е, че 
в хилядите текстове от 
тези песни най-значимото 
е за продължителката на 
рода – за жената майка, за 
момата и булката. Освен 
че творецът е предимно 
жената, но и защото преди 
да бъде майка и свекърва, тя 
е ликата на дома и семей-
ството, юнашка изгора за 
момците и тиха радост за 
възрастните. Моминството 
винаги се е приемало като 
мярка за красота – физиче-
ска и нравствена – в очите 
на всички. Няма за никого 
такава поетична възхита, 
както за момата и за ней-
ната хубост. Вълнуващо 
е дори най-обикновеното 
и популярно сравнение: 
„Станкиното лице, мамо, на 
лимонь мерише и на жълта 
дюля, Станкините очи, мамо 
– църни чоряши”...

Песента за Стана Урдо-
визка, извоювала привилеги-
рованост  за една част от 
покрайнината – Хасекията, 
буди възглас на удивление и 
признателност: 

Твойто лице, мари, бяла Стано,
като ясна, мари, месечина  
твойте очи, мари, бяла Стано,
като звязди, мари, в ясно небо...

Момъкът пък най-често 
е захласнат от това, че на 
любимата мома лицето е 
„бяло лебегюво”  или е „сахън 

каладисан”, очите й са „бистри 
геране непиени”, веждите й са 
„тенки гайтанови”, а снагата 
– „тенька тополова”.  По-
рядко срещаме очите да са 
„винени”, веждите „сключени”, 
а снагата оприличавана на 
„мряна риба”  или „фидан-
бойлийка”. Творецът взима 
сравненията не само от 
природата и ограждащата го 
среда, а с верен усет търси 
багрите в плодовете на своя 
труд и традиционните 
вярвания:

„Бяла е  като лахана, кървена 
като ябълка” или пък косите 
са „руси мелахрени”. За това 
и момата така обяснява на 
Иван произхода на своята 
хубост в една великденска 
песен: 

И мене ме майка родила,
и мене като и тебе.
На личен день ме родила-
на личен деня на Великден,
на по-личен на Гьоргьов день.
С бяло ме мляко къпала,
с прясно ме масло мазала,
с пара ми уста рягнала – 
за туй съм бяла и червена...

Открай време народът 
е почитал моминската 
хубост като част от об-
щото благоприличие. Но 
не винаги е достатъчно 
момата да е за момчето 
„лика и прилика”. Въпрос 
на чест е преди всичко 
нравствената красота, 
защото отколешна е ис-
тината – върната мома 
трудно се сгодява отново: 
„Я, ако исках върната, щеше 
и Тона да зема – по-бяла и 
по-кървена” – пояснява синът 
на майката в друга песен.

Впечатляващо е благора-
зумието в момковите думи, 
че от всички моми най-му 
допадат такива като „Вълке 
коначка-чуена и прочуена”,  
гдето

„и жене Вълке, и вършее
и кара коня в харманът – 
кръфната и опретната,
пак бяла и пак кървена...” 

А в една песен за избира-
нето на булка Стоян казва 
на майка си, че не иска да е 
толкова работна, а по-ско-
ро хубава – „като булката 

бакюва” и  с пояснението: 
„отдето мине видякь е, как-
вото рече – човякь е!” т.е. 
лична е, „човек на място”. И 
нещо още по-красноречиво:

Със очи ниско да гледа, и с 
уста благо да дума”!

Силното въздействие от 
тази вродена добродетелност 
виждаме и в признанието 
на момъка за благата  дума 
, „дума-лакардия”  на избра-
ницата му Ирина:

Кога ми продумаш с думи 
ме наяваш,

кога ме погленнеш с очи 
ме опиваш!” – 

Колко дълбок смисъл и 
богато нравствено съдър-
жание има в тази народна 
поезия в сравнение с фра-
зата „скромността краси 
човека”!

В друга песен момъкът 
така представя на своята 
майка любето си: „Уста ѝ – 
чаша сребърна, езикь ѝ захар 
продава”. А в една митична 
песен за облог между момата 
и слънцето от най-високото 
място в планината момин-

ската хубост предизвиква 
чудо:

Слънце гряе две планини,
мома гряе три планини,
слънце гряло и зайдело, 
мома гряе не зайдува...

Дълбокият преносен 
смисъл тук е рядък бисер в 
народната поезия.

Възпятото в песните е 
само малка част от общото 
желание и стремеж да се 
види в моминството най-
хубавото от човешката 
надежда – здраве и красота, 
скромност и трудолюбие, 
характерни за някогаш-
ните странджанци. За 
да се предава мъдростта 
от старите на младите. 
Йова хубавелка – както се 
пее „на собакь” в една ста-
ринна песен – прислужва на 
триста и тридесет млади 
юнака – „трендафили“. 
Поднасяйки им пълните 
чаши, нейната хубост 
поражда пламенни  погледи 
и копнежи, дори мнозина 
я подкачат – „кой по бяла 
ръка, кой по тенька снага”. 
Но достойният ѝ отговор 
рязко охлажда мераците и 
буди възхищение: 

А бре, ой ве вази, триста 
трендафела, триста и три-
десте,
триста сте за гледаннье, 
трийсе за отбираннье,
трима за зиманнье, 
един за иманнье!

Много поука и размисъл 
поражда тази моминска 
хубост, творение на при-
родосъобразните и благо-
честиви нрави в живота на 
странджанци. За това още 
през 1901 г. младият Антон 
Страшимиров, учил децата им 
и останал в плен  на първата 

си любов Стана, възкликва: 
„Нямат си прилика по цяла 
земя ясекийските румени 
девойки! Само като си ги 
представя, чудом се чудя защо 
ли четата наша брюкселски 
юристи младост губят по 
вестникарство, мустачки 
хабят по коцкарство, а не 
дойдат за луди младини в 
тази пуста Ясекия!”

Днес в българска Стран-
джа отдавна я няма тази 
младост – планината все 
повече опустява откъм 
хора... Превратностите на 
живота са наложили друго 
битие на потомците им. И 
то рядко е било техният 
доброволен избор.  Безвъз-
вратно си е отишъл сто-
панският и духовен  кипеж, 
първоизвор на самобитния 
странджански фолклор. Но 
останаха народните песни 
– духовният капитал на 
старите българи от този 
дивен край. Не е ли време 
някои от тези бисери в 
народното песенно умот-
ворение да бъдат изписани 
по каменни барелефи, скулп-
турни изображения или 
архитектурни творения в 
Бургас и другите градове в 
областта? На много места 
по света има такава прак-
тика за възпоменание чрез 
изобразителното изкуство в 
селищната инфраструктура.  

Духовните бисери, поро-
дени от моминската хубост 
на „ясекийските румени 
девойки”, а и във всички 
други етнографски области  
на родината ни заслужават 
вниманието на скулптори и 
художници, а и на местните 
власти. Песенната история 
на българите може да вдъх-
новява по много и различни 
начини.

Моминската хубост в странджанските песни

ДОНА МИТЕВА

Необичаен разказ в обра-
зи за Странджа бе излъчен 
наскоро в национален ефир. 
Във втората част на фил-
ма „Змейова орис“ в рубри-
ката „БТВ разказва“ с автор 
Радиана Божикова фокусът 
бе върху мистичната 
Странджа планина. 

Филмът е задълбочен 
анализ върху фолклорните 
вярвания в змейове, но и 
своеобразна реклама. В него 
място намират местните 
вярвания за змейове, разка-
зи за долмените, култа към 
мъртвите; дава трибуна 
на древни вярвания по тази 
земя, разказани от възраст-
ни нейни обитатели. По-
казани са невероятни места 
около село Кирово, Бяла 
вода, Белеврен и др. села.

Проф. д.и. Диана Радой-
нова, антрополог, която е 
бургазлийка и задълбочено 
изследва Странджа, разказ-

ва за змея във фолклорните 
представи на старите 
хора. Тя подчертава, че той 
е здраво свързан с тъкаче-
ството: „В древните 
култури самият свят и 
самият космос се е уподо-
бявал на една тъкан, в 
която доброто и лошото, 
бялото и черното, хубаво-
то и злото се сплитат в 
единна тъкан“. Но не само: 
„Странджа е изключител-
но съхранена като тради-
ции. Често се шегувам с 
моите студенти тогава, 
когато тръгваме на терен-
ни проучвания, че ако 
трябва в България да бъде 
обособен резерват на зме-
йовете, той ще бъде на-
правен в Странджа. Това е 
един от най-изразените 
митологични персонажи в 
Странджа, подчертава тя.

Проф. Радойнова разказ-
ва за свръхестествените 
качества на змейовете 
като свръхсила, затова и с 

тях се свързва и изгражда-
нето на мегалитните съ-
оръжения. „Вярва се, че те 
са строени в древни време-
на от змейове, които са 
били надарени със свръхчо-
вешка сила“, казва тя, 
подчертавайки, че „ във 
фолклорната култура на 
Странджа змеят има мно-

го проявления“. 
Говори, че има и женски 

вариант – змеица – изклю-
чително красива и съблаз-
нителна жена. Змеят и 
змеицата се отличават от 
хората само по това, че 
имат малки крилца, скрити 
под дрехите. Друга пред-
става за змея е, че той 

може да има змийски черти, 
но може да се въобразява и 
като огнено същество, 
става ясно от филма.

„Поверия, легенди, ми-
тове, места, свързани с 
нашата фолклорна и ми-
тологична памет – чрез 
тях ние съхраняваме своя-
та идентичност, защото 

идентичността на един 
народ не се гради нито за 
ден, нито за век. Идентич-
ността е нещо, което се 
изгражда столетия. Над-
гражда се. Но ако това, 
върху което надграждаме 
се срути – цялата кон-
струкция ще пропадне“, 
заключава проф. Радойнова.

Странджа – резерват за змейове

Проф. Диана Радойнова разказва увлекателно във филма за Странджа и 
фолклорните представи за змейове                  ФОТО: БТВ

Долмените се срещат в Странджа често и пазят неве-
роятни легенди за змейове, змеици и самодиви

ФОТО: POCHIVKA.BLITZ.BG

Красиви, игри-
ви и усмихна-
ти момичета, 
участници във 
фолклорен ве-
нец „Божура“.
СНИМКА: АРХИВ



14 СПОРТ 5 – 11 АПРИЛ 2024  I 

„Дея спорт“ загуби първия мач от 
полуфиналната серия срещу ЦСКА

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Дея спорт“ загуби пър-
вия мач от полуфиналната 
серия срещу ЦСКА. Бургаз-
лии отстъпиха с 2:3 в мач 
срещу софиянци (23:25, 
27:25, 21:25, 25:18, 12:15), 
изигран в зала „Младост“ 
в Бургас.

Треньорът на „Дея спорт“ 
Франческо Кадеду не раз-
чита на Николай Николов, 
а колегата му Александър 
Попов бе без Александър 

Симеонов. 
Срещата бе изпълнена с 

обрати, които се превър-
наха в истинско зрелище 
за зрителите по трибуни-
те и тези пред екраните. 
„Дея“ загуби първия гейм с 
23:25, но взе втория с 27:25. 
Последва нов успех за ЦСКА 
21:25 в третия гейм, за да 
се стигне до 2:2 в четвъртия 
с категорична игра на бур-
газлии с 25:18. 

В тайбрека обаче, и то 
в момент, когато бяха 

толкова близо да се върнат, 
играчите на Кадеду отстъ-
пиха пред тези на Попов. 
Така ЦСКА спечели много 
важната първа среща от 
серията, и то като гост в 
Бургас. 

Най-резултатен бе 
Страхиня Бързакович от 
ЦСКА с 20 точки, 17 точ-
ки добави Тодор Вълчев. С 
14 точки се отчете Стой-
ко Ненчев. За „Дея спорт“ 
над всички бе Лукас Мада-
лоз с 29 точки, с 14 точки 
приключи Валентин Бра-
тоев.

Следващият мач между 
двата отбора е тази събо-
та – 6 април. Той ще се 
играе в зала „Христо Ботев“ 
в София. В елиминацион-
ната фаза се играе до три 
победи от пет мача. 

Другият бургаски отбор 
„Нефтохимик“ също игра 
първия си мач със софийски 
съперник – „Левски“. Бур-
газлии гостуваха в столи-
цата, но срещата се про-
веде след редакционното 
приключване на броя на 
„Черноморски фар“. Техни-
ят следващ мач е в неделя 
– 7 април, в зала „Младост“ 
в Бургас. 

Волейбол. В събота бургазлии гостуват в София

ИНТЕРВЮ НА  
КИРИЛ ЕВТИМОВ

Дарън Робърт Андертън 
(роден на 3 март 1972 г.) е 
бивш английски професиона-
лен футболист и настоящ 
футболен анализатор. Като 
играч той е полузащитник, 
който играе във Висшата 
лига за „Тотнъм“, „Хотспър“ 
и „Бирмингам Сити“. Двана-
десетгодишният му престой 
при „шпорите“ е 299 участия 
в лигата, като отбелязва 34 
гола. 

През 1999 г. печели Купата 
на Лигата с „шпорите“, а през 
2002 г. отново е вицешампи-
он в същия турнир. Играе и 
в Английската футболна 
лига за „Портсмут“ и „Уул-
върхемптън Уондърърс“, 
преди да завърши кариерата 
си в АФК „Борнемут“. В по-
следния си мач като профе-
сионален играч се появява от 
пейката, за да отбележи по-
бедния гол с ефектно воле при 
победата на Борнемут с 3:2 
на 6 декември 2008 г. Има 30 
мача с екипа на Англия, в кои-
то отбелязва седем гола и 
присъства в съставите на 
УЕФА Евро 1996 и Световно-
то първенство по футбол 
1998. В края на март на ми-
тичния стадион „Уембли“ в 
английската столица нацио-
налния отбор на Англия загу-
би с 0-1 в приятелски мач с 

Бразилия. След края на среща-
та бургазлията Кирил Евти-
мов се срещна и разговаря с 
легендата на Тотнъм Дарън 
Андертън. Ето какво сподели 
пред читателите на „Черно-
морски фар“ 52-годишният 
британец.

– Здравей, Дарън, много 
ми е приятно, как си?

– Здравейте, за мен също е 
удоволствие да се видим. 
Добре съм, винаги е хубаво да 
присъстваш на мач на „Уембли“, 
независимо от крайния резул-
тат, настроението е отлич-
но. Видях се с много прияте-
ли и бивши съотборници, 
припомнихме си различни 
случки от миналото.

– Къде се подвизаваш сега, 
като че ли не те виждаме 
много често под светлините 
на прожекторите?

– Така е, от известно вре-
ме живея в Калифорния, имам 
малко дете и се занимавам 
основно с семейни задължения. 
Е, понякога гостувам в теле-
визия, да анализирам някой 
мач, но не толкова често, 
както беше преди.

– Оооо, Калифорния, не е 
зле там, поне времето е по 
слънчево от Англия. 

– Да, там е съвсем различно 
от тука, свиквам с американ-
ския начин на живот. Жена 
ми е американка, така че ми е 
доста по-лесно.

– Ти си легенда на англий-
ския футбол и „Тотнъм“. 
Игра срещу България преди 
25 години, какво си спомняш 
от онзи мач, завършил 0:0 на 
„Уембли“ през 1998 г.?

– Отлично помня този 
двубой, тъй като преди на-
чалото ние бяхме твърди 
фаворити. Вие сменяхте 
поколенията и едва ли не се 
коментираше в навечерието 
на срещата, че ще вземем 3-те 
точки безпроблемно. Е, не се 
получи точно така. Сещам 
се, че в следващите дни пре-
сата ни разкъса от критики, 
относно представянето ни. 
Не беше много правилно, ние 
имахме дузина положения, но 
топката просто не влизаше 
във вратата.

– Не знам дали знаеш, но 
тогава дебют като селек-
ционер на България беше 
нашият специалист от 
Бургас Димитър Димитров-
Херо.

– Едно младо момче водеше 
тима ви (б.р. тогава Херо бе 
на 39-години). Явно бе добре 
подредил отбора, щом не 
допусна гол цял мач.

– Ти ми сподели, че след 
края на двубоя си сменил екип 
с легендарния Христо Сто-
ичков.

– Точно така, Стоичков 
беше голяма звезда, носител 
на „Златна топка“ Тениската 
още мирише на него, тъй като 

не съм я прал оттогава (смее 
се).

– Предстои Европейско 
първенство, как виждаш 
шансовете на Англия?

– Големи! Все пак сме един 
от фаворитите. Дано няма 
контузии в състава. Мисля 
си, че ако сме здрави, ще стиг-
нем надалеч. Този отбор играе 
отдавна в този състав, така 
че и стиковката е на ниво. 
Групата ни не е трудна, та-
ка, че би трябвало да запазим 
сили за елиминационната 
фаза, където ще са мачовете 
на истината.

– В състава имате Джуд 
Белингам, който в момента 
е топ фаворит за „Златна-
та топка“. Способен ли е 
той да бъде моторът на 
„Трите лъва“.

– Джуд е само на 20 години, 
но с играта си демонстрира 
зрялост, присъща за играчи с 
огромен стаж. Но, не е само 
той. Хари Кейн, Деклан Райс, 
Кайл Уолкър също са много 
ценни за нас. Така, че ако на 
даден футболист не му тръг-
не играта, има кой да го за-
мести и вдигне тима.

– Още помня гола ти сре-
щу Колумбия на Световно-
то през 1998 във Франция. 
Тогава също бяхте сред фа-
ворите за титлата. Смея 
да заявя, че много българи ви 
подкрепяха тогава и бяха 
много разочаровани, че от-

паднахте рано-рано. Както 
и 2 години по рано на 1/2 
финала на „Уембли“ на Евро 
1996 с Германия. Ти дори 
уцели греда в продълженията 
на мача.

– Отлична памет имаш. И 
двата случая ни лиши мал-
шансът, както знаеш, пад-
нахме от дузпи и срещу Ар-
жентина и срещу Германия. 
Не отстъпвахме по нищо на 
двата тима, дори в по-голяма 
част играта владеехме ини-
циативата. Можеше да бием 

Германия, но милиметри не 
стигнаха да отбележа. Дано 
сега на предстоящите евро-
пейски финали и съдбата бъде 
с нас.

– Дарън, благодаря ти. 
Какво ще пожелаеш на хиля-
дите фенове, обичащи ан-
глийския футбол в България?

– Благодаря им за подкре-
пата, оценявам тяхната 
любов към нас и желая на 
българския отбор да се класи-
ра за Световното в САЩ, 
Мексико и Канада през 2026 г.

Легендата на английския футбол Дарън Андертън:

Англия ще стигне далеч на Евро 2024

„Нефтохимик“ гостува на „Левски“ късно снощи                 ФОТО: НВЛ

Бургазлии 
отстъпиха 
пред родна 
публика 
ФОТО: НВЛ

Столичани се 
оказаха по-

решителни в 
тайбрека

ФОТО: НВЛ

Дарън Андертън получи мартеница       ФОТО: АВТОРЪТ
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П О К А Н А

Днес 02.04.2024 година Управитвлния съвет при ТПК Строител 
гр.Бургас, съгласно чл.37/1/ от Устава Ви кани най-учтиво да при-
съствате на Годишно отчетно събрание, което ще се състои на 
22.04.2024г. от 11.00 часа в сградата на ОС на ТПК-Бургас ул.
Силистра 1 при следния дневен ред:

1. Приемане и одобряване отчета на УС за дейността на коопе-
рацията, годишния финансов отчет, отчета за приходите и разхо-
дите и разпределение на резултата за 2023г.

Докл.Донка Шахова-председател на кооперацията
2. Заключение на КС по отчета на УС и счетоводните резултати 

и отчет за  дейността на КС за изминалата 2023г.
Докл.Тр.Трифонова-член на КС

Управителен съвет на ТПК Строител Бургас

П О К А Н А

УС на ЗКПУ „СЪЗНАНИЕ” с. Тополица, Бургаска област, кани 
своите членове кооператори да присъстват на ГОДИШНО ОТЧЕТНО 
СЪБРАНИЕ, което ще се проведе на 27.04.2024 год. от 9.00 ч. в 
залата на Кметство с. Тополица при следния 

Д Н Е В Е Н  Р Е Д :
1. Приемане и освобождаване на член кооператори.
2. Отчет на УС за дейността му през 2023 г.
3. Финансов отчет на кооперацията за 2023 г.
4. Отчет на КС за дейността му през 2023 г.
5. Вземане на решение за продажба или замяна на недвижими 

имоти и имущество, собственост на кооперацията.
6. Приемане на решения от ОС.
Ако не се явят необходимият брой членове, събранието ще се 

проведе един час по-късно, на същия ден – 27.04.2024 год. 
независимо от броя на присъстващите.

от Управителния съвет на ЗКПУ „СЪЗНАНИЕ“
с. Тополица, общ.Айтос

СЪОБЩЕНИЕ

„Топлофикация Бургас” АД уведомява своите абонати, че при 
изпълнение на условието за достигане на нормативни среднодено-
нощни температури на въздуха и благоприятна дългосрочна прог-
ноза, от 04.04.2024 год (четвъртък) ще пристъпи към изключване 
на отоплението.

Абонатите, желаещи отоплението им да продължи да функцио-
нира, трябва да представят протокол с решение от Общото събрание 
на живущите във входовете, отоплявани от съответната абонатна 
станция, на районните топлоенергетици.

Отоплението на обектите със социално предназначение (болни-
ци, детски заведения, училища, общежития, поликлиники и др.) ще 
продължи да функционира, ако писмено заявят това.

ПОКАНА

Управителният съвет на Кооперация „ВККЧЗС – Агроинвест” 
Бургас, свиква Редовно, отчетно, общо събрание, което ще се 
проведе в град Бургас, ул. „Сливница” № 34, вх. Б, ет. 1 от 10.00 
(десет) часа на 20.04.2024 година (събота), при следния дневен 
ред: 1. Доклад на УС за годишната дейност на Кооперацията;  
2. Доклад на КС; 3. Одобряване на докладите на УС, КС и годишния, 
счетоводен отчет на Кооперацията за 2023 година; 4. Освобожда-
ване на членове на Кооперацията по тяхна молба и приемане на 
нови членове; 5. Вземане на решене за продажба на имот в Каме-
но и земеделска земя, собственост на Кооперацията.

С Ъ О Б Щ Е Н И Е
ЗА ОБЩЕСТВЕНО ОБСЪЖДАНЕ НА ПРОЕКТ 

ЗА ЧАСТИЧНО ИЗМЕНЕНИЕ НА ОБЩ УСТРОЙСТВЕН ПЛАН НА 
ОБЩИНА (ОУПО) СРЕДЕЦ ЗА ПИ 590.40.2, С. ПЪНЧЕВО, 

М. КАЛДЪРЪМА, ОБЩ. СРЕДЕЦ

На основание чл.127, ал.1 от Закона за устройство на терито-
рията, Петко Стойков Куртев съобщава на заинтересованите лица, 
че се организира обществено обсъждане на Проект за частично 
изменение на Общ устройствен план на община (ОУПО) Средец 
за ПИ 59015.40.2, с. Пънчево, м. Калдъръма, общ. Средец.

Общественото обсъждане ще се проведе на 07.05.2024г. от 
1400 часа в Зала 1 в сградата на Общинска администрация 
на Община Средец. 

Проекта е на разположение на заинтересованите лица в стая 
110, етаж 1 в сградата на Общинска администрация с адрес: гр. 
Средец, обл. Бургас, пл. „България“ №8 ет.2, всеки работен ден 
от 8:30 до 12:30 часа и от 13:00 до 17:00 часа, както и на интер-
нет страницата на Община Средец: http:/sredets.bg. 

Предложения, становища и мнения по проекта се приемат всеки 
работен ден до датата на провеждане на общественото обсъждане, 
както и по време на същото в деловодството на Община Средец и на 
e-mail: info@sredets.bg, както и по време на общественото обсъждане.

Петко Стойков Куртев

ПОКАНА

УС НА ЗПК „БЪДЕЩЕ“ – БУРГАС, ж.к. Меден Рудник СВИКВА 
ОБЩО ГОДИШНО ОТЧЕТНО СЪБРАНИЕ НА КООПЕРАЦИЯТА, което ще 
се проведе на 24 АПРИЛ 2024 година (сряда) от 17.00 часа в 
салона на ЧИТАЛИЩЕ „ХРИСТО БОТЕВ“ кв. ПОБЕДА при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Приемане отчета на УС за дейността през 2023 год.
2. Приемане отчета на КС за 2023год.
3. Приемане на Годишния финансов отчет на кооперацията за 

2023 година.
4. Вземане на решение за разпределение на печалбата и разда-

ване на дивиденти
5. Вземане на решение да се ползва финансиране за оборотни 

средства, срещу годишната субсидия и ползване на кредит при 
необходимост.

6. Вземане на решение за продажба на ДМА (земя; складови 
помещения).

7. Вземане на решение за отпадане отговорността на УС и Пред-
седателя, за отчетните резултати.

8. Вземане на решение Кооперацията да участва в Европейски 
програми.

При липса на кворум, събранието ще се проведе на същото 
място, един час по-късно. 

От ръководството на УС И КС на ЗПК „БЪДЕЩЕ“ 
Тел: 056 85 22 64;0877 356 426

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-285/02.04.2024 
г. на кмета на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публи-
чен търг с тайно наддаване за отдаване под наем 
за срок от 10 /десет/ години на Самостоятелен 
обект в едноетажна масивна сграда с идентифи-
катор №00878.501.392.12.2, с площ 34.00 кв. м., 
находящ се на 1 етаж в сграда с идентификатор 
ПИ №00878.501.392.12, граници на обекта на 
същия етаж: 00878.501.392.12.1, 00878.501.392.12.4 
и 00878.501.392.12.3, под и над обекта: няма, с 
трайно предназначение на обекта – „за търговска 
дейност“, частна общинска собственост, съгласно 
АЧОС №747/21.04.2007 г., с цел за – „за масажно 
студио”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в 

размер на 136.00 лв. на месец без ДДС и годишна 

наемна цена – 1632.00 лв. без ДДС.
– Направените предложения не могат да бъдат 

по – малки от първоначалната тръжна наемна 
цена плюс 10 % от същата. 

Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15:00 ч. 
на 19.04.2024 г. 

Срок за подаване на предложенията за участие– 
до 16:00 ч. на 22.04.2024 г. 

Цена на тръжната документация-100.00 лева 
без ДДС и депозит за участие в размер на 163.20 
лева, представляващ -10 % от началната тръжна 
годишна наемна цена, вносим на каса или по 
сметка на Община Царево-ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно  до 19.04.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-23.04.2024 
г., час-10:00 часа, място-заседателната зала в 
сградата на Общинска администрация Царево.

За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-286/02.04.2024 
г. на кмета на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публи-
чен търг с тайно наддаване за отдаване под наем 
за срок от 10 /десет/ години на петно № 40 от 
Схемата за поставяеми обекти на Община Царево 
за 2024 г. за гр. Царево, с площ 15 кв. м., разпо-
ложено в ПИ №48619.502.631, целият с площ 
37461 кв.м., с трайно предназначение на терито-
рията – урбанизирана, с НТП – за обществен се-
лищен парк-градина, публична общинска собстве-
ност, съгласно АПОС №642/17.01.2012 г., с цел 
за поставяне на търговски обект по чл.56 от ЗУТ 
с предназначение – „за заведение за хранене и 
развлечение”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в 

размер на 92.40 лв. на месец без ДДС и годишна 

наемна цена – 1108.80 лв. без ДДС.
– Направените предложения не могат да бъдат 

по – малки от първоначалната тръжна наемна 
цена плюс 10 % от същата. 

Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15:00 ч. 
на 19.04.2024 г. 

Срок за подаване на предложенията за участие– 
до 16:00 ч. на 22.04.2024 г. 

Цена на тръжната документация-100.00 лева 
без ДДС и депозит за участие в размер на 110.88 
лева, представляващ -10 % от началната тръжна 
годишна наемна цена, вносим на каса или по 
сметка на Община Царево-ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно  до 19.04.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-23.04.2024 
г., час-10:15 часа, място-заседателната зала в 
сградата на Общинска администрация Царево.

За контакт : Дима Стайкова – тел. 059055013

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Абитуриенти от Про-
фесионалната гимназия 
по строителство, архи-
тектура и геодезия „Кольо 
Фичето“, Бургас се вклю-
чиха в призива да дарят 
кръв, за да отбележат 
завършването си по за-
помнящ се начин. През 
седмицата те посетиха 
Отделението по транс-
фузионна хематология на 
УМБАЛ – Бургас и участ-
ваха в „Това не си го правил“ 
– предизвикателство за 
18-годишни. Строител-
ната гимназия или „Стро-
ителния“ е второто 
училище, което тази го-
дина се включва в кампа-
нията. Зрелостниците 
даряват кръв по график, 
за да може да се обезпечи 
и нормалната работа с 
кръводарители в отделе-
нието. Учениците споде-
лиха, че с нетърпение са 

чакали да станат пълно-
летни, за да могат да 
бъдат дарители и да ус-
пеят да помогнат на ня-
кого, който се нуждае от 
кръвопреливане.

„Прави впечатление, че 
се увеличава броят на 
безвъзмездните кръвода-
рители – тези, които 
идват просто да даряват, 
без да са молени от няко-
го. Обикновено по-голя-
мата част от хората 
идват, когато техен 
близък се нуждае и те 
даряват кръв за него, или 
са помолени да възстано-
вят вече прелети количе-
ства в болниците. Но в 
последните месеци всеки 
ден идват по 2-3, дори 5 
човека сме имали, които 
днес са решили да направят 
едно добро дело“, комен-
тира д-р Людмила Желяз-
кова, началник на отделе-
нието.

За изминалата 2023 

броят на хората, които 
са станали донори за пър-
ви път в Бургас, е нараснал 
близо два пъти в сравнение 
с 2022 г. – те са над 700. 
Всички кръводарители на 
УМБАЛ – Бургас са били 
8400. Ако допреди години 
процентът на дарители-
те над 40-годишна възраст 
беше по-висок, днес двете 
групи – под 40 и над 40 г. 
вече са равни, като тези 
под 40 г. преобладават. 

Кампанията с абиту-
риентите ще продължи 
до баловете. Важно е 
младите хора да знаят, че 
трябва да закусят добре 
и да са приели поне литър-
литър и половина течно-
сти преди даряването, 
тогава процесът се случ-
ва по-лесно. Често задаван 
въпрос е дали могат да 
дарят след пресни тату-
ировки или пиърсинг – 
трябва да са минали 6 
месеца от манипулацията.  

Абитуриенти от Строителния  
в Бургас даряват кръв 
Добро дело преди бала. Отбелязват настъпването на зрелостта по запомнящ се начин 

От Строител-
ната гимназия 

са вторите 
след учениците 

от Механото, 
които даряват 

кръв
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 

УМБАЛ – БУРГАС

Ето ги абитури-
ентите, които 
се включиха в 
предизвикател-
ството 
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Бургазлии се върнаха  
с куп награди от турски 
престижен конкурс
ДОНА МИТЕВА

Бургазлии взеха участие 
конкурса FUTURE FASHION 
FACES WORLD 2024, който 
се проведе в турския курорт 
Анталия. Българската деле-
гация се завърна с куп награ-
ди. Турският конкурс се 
провежда от 20 години и има 
богата история.

В продължение на седмица 
участниците имаха много 
дефилета и фотосесия на 
модни дизайнери, които 
бяха подготвили колекциите 
си специално за шоуто.

Програмата бе напрегната 
и изпълнена с емоции. Всеки 
ден участниците бяха заети 
по 8 часа с репетиции и фо-
тосесии. Имаха дефиле в 
аквариума в Анталия с на-
ционални носии, дневно 
парти и фотосесия в Hazal 
Babalik beauty company, дефи-
ле и фотосесия с кожени 
палта в марката FERON. 
Имаше и мини галавечер, на 
която се връчваха специални 
награда. 

Гранд финалът се преда-
ваше на живо по турска 
телевизия, уточниха бурга-
ските участници.

От 50 модела до финала 
бяха допуснати 17 участни-

ци на възраст 16 – 51 години.
Йордан Бъчваров от 

Bachvarov group, който е 
представител на Future Fashion 
Faces World за България беше 
член на Международното 
жури и също беше отличен с 
награди. Той получи: Награда 
за арткостюм; за дизайнер 
на арткостюм и награда за 
най-добра походка.

Чаровната бургазлийка 
Веселина Иванова, която е на 
51 години и бе участник в 
трета възрастова категория 
в международния конкурс, 
стана победител в своята 
възрастова категория. Тя 

получи още награда за артто-
алет и за фотомодел.

Неотразимата Дафи Раде-
ва, която е на 30 години и 
участва във втора възрасто-
ва категория, се завърна в 
Бургас с още повече награди. 
Тя завоюва първо място във 
Future Fashion Faces World 2024. 
Получи златно колие с диаман-
ти като награда от бижуте-
рийна компания TUGRA. Освен 
това получи приз за вечерна 
рокля, за арткостюм и като 
капак стана Мис Туризъм.

Силният пол от бургаски-
те лица – Михаил Ситев, на 
38 години, също се състезава 

във втора възрастова кате-
гория. Той получи Гран При 
– Елит Future Fashion Faces 
World 2024. Отличен бе за 
походка, за модно излъчване, 
за бански костюм. 

Ситев стана лице на коз-
метична компания LOUREN 
и лице на студио за красота 
HAZAL BABALIK beauty.

Красивите бургаски учас-
тници в турския конкурс са 
категорични, че седмицата, 
прекарана в Анталия, запоз-
нанствата и новите прия-
телства, емоциите и прежи-
вяванията оставят трайна 
диря в съзнанието им.

Красота. Програмата – напрегната и с много емоции

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

За да опитате храната 
на космонавтите, не е 
нужно да преминавате 
през специално обучение 
и непременно да излезете 
извън орбита, нужно е 
просто да посетите 
Авиомузея в Бургас. 

На 12 април отбелязва-
ме Международния ден на 
авиацията и космонавти-
ката. По този повод на 
тази дата Авиомузей – 
Бургас подарява вход 
свободен за десетте са-
молетни експоната на 
всички посетители. Оч-
акват ви единственият 
останал в България Ан-12, 
както и емблемата на 
„Балкан“ – Ту-154. При 
посещението си ще полу-
чите от първия брой на 
вестника на Авиомузей 
– Бургас и Община Бургас, 
посветен на „Българските 
постижения в космоса“.

На 12 април 1961 г. Юрий 
Гагарин прави с кораба 
„Восток“ една пълна оби-
колка около Земята. Така 
той остава завинаги в 
историята на човечест-
вото като първия човек, 
летял в космоса.

През почивните дни 
– 13 и 14 април Авиомузей 
– Бургас ще има специал-
на програма и много заба-
вления за малките фенове 
на летателните апарати. 
В събота всички любо-

питковци са поканени да 
опознаят българските 
космически герои. Беседи-
те ще започват в 10:30 
часа, като ще се провеж-
дат през два часа.

От 11:00 до 12:30 часа 
на територията на музея 
ще има организирана ар-
тработилница от AmaraArt, 
в която децата ще могат 
да разгърнат творческия 
си талант, като рисуват 
върху мешка, която ще 
им остане за спомен от 
преживяването в Авио-
музей – Бургас.

В 12:00 часа авиомоде-
листите от „Клуб по 
авио- и ракетомоделизми“ 
към Общински детски 
комплекс – Бургас, с ръко-
водител Георги Янев, ще 
покажат изложба на раз-
лични радиоуправляеми 
летателни апарати.

От 12:30 до 14:00 часа 
посетителите ще имат 
възможността да дегу-
стират космическа храна, 
която се приготвя по 
специален начин, който 
се нарича лиофилизация. 

За края на деня, от 14:30 
до 15:30 часа, всички деца 
ще могат да сглобят и 
оцветят свой картонен 
макет на самолет.

„На 14 април ви очак-
ваме със същата програма. 
Заповядайте да отпраз-
нуваме заедно Междуна-
родния ден на авиацията 
и космонавтиката!“, 
казват от авиомузея.

Опитайте 
космическата храна 
в Авиомузея

Бургаската група, участвала в конкурса               ФОТО: FUTURE FASHION FACES PHOTO

Жури и участници – 
снимка за спомен
ФОТО: FUTURE FASHION FACES 
PHOTO

Н а р о д н и я т  п е в е ц 
Стойко Василев навърш-
ва 30 години на 7 април в 
неделя. Зодия Овен е и 
неговата половинка –  
Златина Васи-
лева, която 

му е набор и също ги на-
върши на 27 март. 

Личните им празници 
са повод за поздрав от хор 
„Самодивски огън“, на 
който Стойко е ръково-
дител. 

Участниците им 
п о ж е л а в а т 
здраве ,щастие и  
късмет и прекрасен 

с е м е е н  
живот.

ЧРД

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

За пети път Бургас ще 
се присъедини към Нацио-
налната хорова инициати-
ва „България пее” с концерт, 
който ще се проведе на 22 
април (понеделник), от 18:30 
часа, в зала „Тончо Русев“ 
на Културен дом НХК. 
Входът е свободен, а бур-
гаската публика ще има 
възможността да се насла-
ди на прекрасни изпълнения 
на 8 хорови колектива, а 
именно:

– Смесен хор „Родна песен“ 
при Община Бургас с дири-
гент Милена Добрева;

– Смесен хор „Бургас“ 
при МКЦ с диригент Свет-
ла Стоева;

– Вокална формация 
„Морски песъчинки“ с ди-
ригент Милена Добрева;

– Народен хор „Трепе-
тлика“ при ЦПЛР с диригент 
Пепа Запрянова;

– Детски хор „Милка 
Стоева“ при МКЦ с дири-
гент Мариета Секлемова;

– Женски хор при ПФА 

„Странджа“ с хормайстор 
Атанаска Бонева;

– Хор „Ми 3Украина“ (хор 
„Ние сме от Украйна“) под 
ръководството на Анато-
лий Демянчук;

– Гръцки хор „Ангира“ 
под ръководството на 
Александър Перпериев.

Осмото издание на „Бъл-
гария пее” се осъществява 
на територията на цялата 
страна с подкрепата на 
българските общини, чи-
талища, хорове, диригенти 
и хористи в периода от 1 

до 30 април 2024 година. 
Първото издание на На-
ционалната хорова иници-
атива „България пее” е 
проведено през месец април 
2016 г. В събитието тога-
ва са се включили 158 със-
тава от 33 града и над 3500 
участници. През 2021 го-
дина „България пее“ се 
проведе онлайн, а тази 
година, както и през 2022 
и 2023 г., всички хорове 
очакват с нетърпение да 
се включат в концерти на 
живо.

Бургас отново се включва в инициативата „България пее“
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